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Hasan Küçükkurt
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkanı

İZSİAD Dergi’nin 24. sayısıyla 
sizlerle bir arada olmanın mut-
luluğunu yaşıyorum. Önceki sa-

yımızın üzerinden geçen üç aylık 
süreçte yaptığımız tüm faaliyetler, 
üye röportajları ve alanında uzman 
kişilerden aldığımız görüşlerle der-
lediğimiz dopdolu bir dergiyle kar-
şınızdayız. 
Tüm Türkiye’yi etkileyen tekrar-
lanan İstanbul seçimleriyle Tür-
kiye’de yine seçim atmosferinin 
egemen olduğu bir süreci geride 
bıraktık. Sonucun ülkemiz adına 
hayırlı olmasını diliyorum. Her fır-
satta dile getirdiğimiz gibi seçim-
le meşgul olduğumuz süreçte asıl 
odaklanmamız gereken konuları 
askıya alıyoruz. Oysa ekonomik an-
lamda yaşadığımız sıkıntıları göz 
önünde bulundurursak önceliği-
miz daima üretim, ekonomi olmalı. 
Bu noktada biz iş insanlarının sık-
lıkla ifade ettiği gibi hukuk, ekono-
mi gibi alanlarda yapısal reformlar 
konusunda ivedilikle bir çalışma 
yapılmalı. Demokrasi, hukukun üs-
tünlüğü, sürdürülebilir ve nitelikli 
büyümeyi odağına alan bir Türkiye 
görmek sanıyorum iş dünyası ola-
rak en büyük beklentimiz.
Gelelim İZSİAD’a… Geçtiğimiz üç 
aylık süreci dolu dolu geçirdik. Bu 
dönemde 31 Mart yerel seçimle-
rinden sonra göreve gelen İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Başkanı Tunç 
Soyer, Bayraklı Belediye Başkanı 
Serdar Sandal, Narlıdere Belediye 
Başkanı Ali Engin, Konak Belediye 
Başkanı Abdül Batur, Karabağlar 
Belediye Başkanı Muhittin Selvi-

topu, Urla Belediye Başkanı Burak 
Oğuz, Karşıyaka Belediye Başkanı 
Cemil Tugay, Balçova Belediye Baş-
kanı Fatma Çalkaya ve Gaziemir Be-
lediye Başkanı Halil Arda'yı ziyaret 
ettik. Dernek olarak kentimize dair 
yapılacak tüm çalışmalara destek 
olmak ve ortak projeler geliştirmek 
adına diğer belediye başkanlarını 
da ziyaret edeceğiz. İnanıyoruz ki 
görüşmelerimiz sonucunda kenti-
miz için güzel projelere imza ata-
cağız. 
Dernek olarak üyelerimizle bir ara-
da olmak ve iletişimi güçlendirmek 
adına önemli etkinliklere imza at-
maya devam ediyoruz. Derneğimiz 
tarafından bu yıl üçüncü kez ger-
çekleştirilen ve elde edilen gelirin 
sosyal sorumluluk projelerinde 
kullanılacağı 3. Tavla Turnuvası’nda 
üyelerimiz eğlenceli vakit geçirdi. 
Son derece çekişmeli geçen müsa-
bakaların ardından birinci Ahmet 
Bulut Çeşme Ontur Otel’de bir ge-
celik konaklama, ikinci Halil Çun-
gur Rıhtım Restaurant’ta, üçüncü 
Ekin Mazıcı ise Eyvan Kebap’ta çift 
kişilik akşam yemeği kazandı. Ge-
ceye katılan tüm konuklarımıza te-
şekkür ederim. 
Sözlerime son vermeden önce İZ-
SİAD Dergi 24. sayısını keyifle oku-
manızı temenni ediyor, saygılarımı 
sunuyorum.

Saygıdeğer İZSİAD 
üyeleri ve okurlar, 

BAŞKAN'IN KALEMİNDEN
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BİZDEN HABERLER
Geleneksel Tavla Turnuvası kıyasıya rekabete sahne oldu 

İZSİAD, belediyelerle işbirliği yapacak

Aile işletmelerine kurumsallaşma çağrısı

İZSİAD Tunç Soyer’i ziyaret etti

İZSİAD üyeleri Tunceli’de buluştu

HABER
İŞGEM/TEKMER Programı

4
14
28
29
33

23

İÇ
İN

D
EK

İL
ER

8 18



3

8
18
24
30
34

40
42
51

46

48
52
54
56
58
60

GÖRÜŞ
Aydın Ünlü

Yaşar Zengin

Ahmet Tokeri

45
SAĞLIK
Doç. Dr. Mehmet Emre Özpelit

SPOR
Göktuğ Kılıç

HUKUK
Kemal Buğday 

TEKNOLOJİ
SİNEMA
KİTAP
MÜZİK
BASINDA BİZ38YENİ ÜYELERİMİZ

24 30 34

4

RÖPORTAJ
Tunç Soyer

Mahmut Özgener

Ali Ekber Durmaz

Şenay Tanrıkulu

İzzet Şanlı



4

BİZDEN HABERLER

İzmir Sanayici ve İş İnsanları Derneği (İZSİAD) tarafından bu 
yıl üçüncü kez gerçekleştirilen ve elde edilen gelirin sosyal 
sorumluluk projelerinde kullanılacağı 3. Tavla Turnuvası Bortar 
Mutfak 93’te yapıldı. Üyeler hem eğlenceli hem de kıyasıya 
rekabete sahne olan bir gece geçirirken, etkinlikte sürpriz olarak 
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkanı Hasan Küçükkurt ve Nazmiye 
Küçükkurt’un bando eşliğinde 32. evlilik yıldönümü kutlandı.

Geleneksel Tavla Turnuvası 
kıyasıya rekabete sahne oldu 
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Hakemler gözetimin-
de gerçekleştirilen ve 
son derece çekişmeli 

geçen müsabakaların ardın-
dan dereceye giren isimler 
ödüllerin sahibi oldu. Tur-
nuvada birinci olan Ahmet 
Bulut Çeşme Ontur Otel’de 
bir gecelik konaklama, ikin-
ci olan Halil Çungur Rıhtım 
Restaurant’ta, üçüncü olan 
Ekin Mazıcı ise Eyvan Ke-
bap’ta çift kişilik akşam ye-
meği kazandı. 

Keyifli saatler 
Dernek olarak bir arada va-
kit geçirmekten keyif aldık-
larını ifade eden İZSİAD Yö-
netim Kurulu Başkanı Hasan 
Küçükkurt, üyelerin dernek 
bünyesinde sosyalleşme-
sinin de önemli olduğunu 
ifade etti. Tavla turnuvasın-
da hem eğlenceli hem de 
rekabet dolu anlar yaşan-
dığını vurgulayan Küçük-
kurt, “Üyelerimizle birlikte 
güzel bir akşam geçirdik. 
İZSİAD’ın farklı aktiviteler 

yaparak gündeme gelmesi 
gerçekten çok güzel. Tav-
la turnuvasında mücadele 
eden arkadaşlarıma teşek-
kür ediyor, dereceye giren 
arkadaşlarımı tebrik edi-
yorum. Turnuvadan elde 
ettiğimiz geliri de sosyal 
sorumluluk projelerimizde 
kullanacağız” dedi.

“Üyelerimiz 
kaynaşıyor”
Dernek etkinliklerinin üye-
leri bir araya getirmesinin 
önemine dikkat çeken Ha-
san Küçükkurt, “Derneklerin 
sadece iş üzerine kurulu bir 
hayatlarının olmaması ge-
rekir. Üyeler ile aktiviteler 
hem yorgunluk atmamıza 
hem de üyelerin kaynaş-
masına yol açar. Üyelerin 
kaynaşması ise derneklerin 
daha rahat iş görmesine ve 
üyelerin işbirliğine önemli 
katkılar sağlar. Bu yüzden 
İZSİAD olarak bu tarz etkin-
liklere önem veriyoruz” diye 
konuştu.
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2009-2019 yılları arasında da iki dö-
nem Cumhuriyet Halk Partisi Se-
ferihisar Belediye Başkanı olarak 

görev yaptıktan sonra mart ayında yapı-
lan yerel seçimlerde göreve gelen İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç Soyer, 
İZSİAD Dergi için sorularımızı yanıtladı. 

Sizi tanıyarak başlayalım.
1959 Ankara doğumluyum. Çocuklu-
ğumdan itibaren İzmir’de yaşadım. Orta 
öğrenimimi Bornova Anadolu Lisesi’nde 
tamamladım. BAL’ın ardından Ankara 
Üniversitesi Hukuk Fakültesi yılları baş-
ladı. Üniversite yıllarında, Ankara Sanat 
Tiyatrosu’nda oyuncu ve yönetmen asis-
tanı olarak çalıştım. Tiyatroyla beraber 
Türk Haberler Ajansı’nda da muhabir 
olarak görev yaptım. Aynı yıllarda Inge-
la Bendt ve James Downing’in mülteci 
kamplarında Filistinli kadınların dramını 
anlatan “Geri Döneceğiz” isimli kitabını 
Türkçe’ye çevirdim. Daha sonra İsviçre 
Webster Koleji’nde Uluslararası İlişkiler 
yüksek lisansı yaptım. Yabancı bir dilde 
aldığım eğitim de bana çok şey kattı. 

“İzmir’de tarıma ve kırsal kalkınmaya çok önem veriyoruz. Tarım ve 
kırsal kalkınma için genel stratejik planımızdan ayrı kendine özel 
bir stratejik plan hazırlıyoruz. Tarımda envanter çalışmalarından 
kooperatifçiliğe, tarım lisesinden araştırma merkezlerine kadar 
birçok farklı alanda çalışmalarımız ve hedeflerimiz var.”

"Yeni fikirler İzmir'den 
dünyaya yayılacak"

Tunç Soyer

Röportaj: Murat Şahin
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Yüksek lisans eğitimindeki ikinci 
adımım Dokuz Eylül Üniversitesi’n-
de “Avrupa Birliği” alanında oldu. 
Çalışma yaşamıma ise turizm sek-
töründe başladım. Beş yıl boyunca 
turizm sektöründe görev aldım ve 
sektörün önde gelen tesislerinde 
genel müdürlük yaptım. Bu de-
neyimlerin bana kattığı bilgilerle 
1991 yılında Seferihisar’da bir tatil 
köyü kurdum ve dokuz yıl boyun-
ca yönettim. Turizm sektörü çok 
geniş bir dil, kültür, alışkanlık, an-
layış yelpazesindeki insanların bir 
araya geldiği bir hizmet sektörü. 
Bu çeşitlilikten çok şey öğrendim. 
Hayatımın artık yerine oturduğu-
nu hissettiğimde, dönüp topluma 
borçlarımı ödemek istedim. Yola 
çıktığım yer olan Bornova Anado-
lu Lisesi Eğitim Vakfı’nda yedi yıl 
boyunca yönetim kurulu üyeliği, 
ardından üç yıl boyunca başkanlık 
görevi yürüttüm. 2003 yılında Av-
rupa Birliği’nden İzmir’e temin edi-
lebilecek mali kaynaklar konusun-
da hazırladığım raporu dönemin 
Büyükşehir Belediye Başkanı Ah-
met Piriştina’ya sundum. Piriştina 
bu teklifi önemsedi ve Büyükşehir 
Belediyesi Başkan Danışmanı ola-
rak çalışmamı sağladı. 2004-2006 
yılları arasında İzmir Ticaret Oda-
sı’nda Dış İlişkiler Müdürlüğü ve 
Genel Sekreter Yardımcılığı yaptım. 
2006 yılında Dışişleri Bakanlığı ta-
rafından EXPO 2015 İzmir Yönlen-
dirme Kurulu ve Yürütme Komitesi 
Genel Sekreterliği görevine getiril-
dim. İzmir’i yerel boyuttan evren-
sel boyuta taşıma doğrultusunda 
bu ilk ve kapsamlı girişim çok ciddi 
çalışmalar gerektirdi. Birden fazla 
alanda ve uluslararası seviyede dev 
bir kampanya yürüttük.

Ardından başkanlık geliyor…
2009-2019 yılları arasında da iki dö-
nem Cumhuriyet Halk Partisi Seferi-
hisar Belediye Başkanı olarak görev 

yaptım. EXPO deneyiminin kazan-
dırdığı dışa dönük bakış açısıyla 
uluslararası yerel kalkınma modeli 
Cittaslow (Sakin Şehir) hareketini 
önce Seferihisar'a, daha sonra Tür-
kiye’ye taşıdık ve bugün 17 yerle-
şim birimimiz bu çatı altında. Bu 
çabaların bir devamı olarak 2013 
yılında merkezi İtalya’da bulunan 
Cittaslow Birliği'nin Genel Başkan 
Yardımcılığı görevini üstlendim. 31 
Mart’tan sonra Cittaslow Koordi-
natörlüğü görevini de bir yıl daha 
sürdürmem kararlaştırıldı. Mayıs 
2014’te Sosyal Demokrat Belediye-
ler Derneği (SODEM) Yönetim Ku-
rulu Başkanlığı’na getirildim. Sos-
yal Demokrat anlayışın yönetimde 
olduğu belediyelerin oluştur-
duğu bu birlik deneyim-
lerimizi paylaşmaya, 
ortak sorunları or-
tak akılla çözmeye, 
birleşerek güçlen-
meye olanak sağ-
ladı.

Raylı sistemde ve vapurda bay-
kuş seferleri, toplu taşımada 
yarım bilet uygulaması, su fiyat-
larında yüzde 10 indirim… İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı 
görevine geldiğiniz tarihten bu 
yana yaptığınız çalışmaları anla-
tır mısınız?
Tarımla ilgili kentteki yapılanmaya 
dönük çalışmalar ilk gündem mad-
delerimiz arasındaydı. Neredeyse 
ilk işlerimizden birisi, İzmir’de faali-
yet gösteren 105 tarımsal kalkınma 
kooperatifinin yöneticileriyle bir 
araya gelmek oldu. Orada İzmir'i ta-
rımsal kalkınmanın, kooperatifleş-
menin başkenti yapmakla ilgili he-
deflerimizi anlattık, nasıl bir işbirliği 

geliştireceğimizi konuştuk. Berga-
ma'da tarım kooperatifleri-

nin başkanları ile bir araya 
gelerek, Süt Kuzusu pro-
jesini büyütmekle ilgili 

planlamamızı anlattık. 
Süt ulaştırılan çocuk 
sayısını 134 binden 
250 bine çıkaracağız 

ve bu konuda tarımsal 
kalkınma koopera-
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tifleri ile birlikte yol alacağız. Diğer 
taraftan üretici pazarları konusunu 
çok önemsiyoruz. Temmuz ayında 
Kadifekale'de açacağımız üretici 
pazarıyla ilgili çalışmalarımız sü-
rüyor. Burada yine kooperatiflerle 
birlikte yol alıyoruz. Kale'yi, kentin 
cazibe merkezi haline getirmekle 
ilgili önemli adımlarımız olacak. 
Ancak öncelikle oradaki halkı da 
bu sürece ortak etmekle ilgili bir 
yol izleyeceğiz. Deniz ulaşımıyla 
ilgili kurvaziyer turizm konusunda 
planlamalar yapıyoruz. İzmir-Sela-
nik arasında gemi seferlerinin baş-
latılması konusunda Selanik heyeti 
ve sektör temsilcileri ile bir araya 
geldik. Bu konuda nasıl bir yol izle-
nebileceğini konuştuk.
Kültürpark’ın geleceğinin şekillen-
dirilmesi amacıyla bir arama kon-
feransı düzenledik. Bu konferansı 
özellikle halkın katılımına açık yap-
tık. Çünkü Kültürpark, İzmir’in en 
iyi korunmuş ve en zengin noktası. 
O nedenle burayı birlikte planla-
mamız gerektiğine inanıyoruz. Çok 
yüksek bir katılım oldu. Ben de çok 
değerli fikirler duydum. Bu, bizim 
ortak akılla yönetme irademizin 
ilk örneğidir. Bundan sonra tarım, 
turizm, İzmir’in doğal varlıkları ve 
benzeri konularla ilgili arama kon-
feranslarımız olacak ve İzmir Bü-
yükşehir Belediyesi buradan bir 
yol haritası çıkaracak. Stratejik plan 
çalışmalarımız katılımcı bir süreçle 
sürüyor, eylül ayına kadar tamam-
lanacak. İzmir'de refahın artırılması 
ve bu refahın kentte eşitlenmesiyle 
ilgili projelerimiz bu stratejik planın 

rehberliğinde hızla devreye gire-
cek. İzmir'i bir dünya kenti yapmak-
la ilgili uluslararası işbirliklerini de 
güçlendireceğiz. Brüksel'de Avrupa 
Birliği temasları kapsamında, İzmir 
Büyükşehir Belediyesi’nin üyesi ol-
duğu Avrupa Bölgeler Meclisi (AER) 
ve EUROCITIES’in merkezlerini ziya-
ret ettik ve bu toplantılarda İzmir’in 
uluslararası düzeyde ve AB düze-
yinde işbirliği yapabileceği alanlar 
üzerine konuştuk. AER ile İzmir’in 
Avrupa Gençlik Başkenti ve Avru-
pa Kültür Başkenti başvurularında 
birlikte çalışılması kararlaştırıldı. 
EUROCITIES ile "dijital vatandaşlık" 
ve yaratıcı sektörlere ilişkin çalışma 
yapılması konusunda da görüş bir-
liğine varıldı. Brüksel’de açılacak İz-
mir temsilciliğine ilişkin çalışmalara 
da başladık. İzmir'in tanıtımını çok 
önemsiyoruz. İzmir öncülüğünde 
yürütülen Akdeniz belediyeleri ara-
sındaki işbirliği başta olmak üzere, 
İzmir'i dünyanın tanıdığı bir kent 
yapmakla ilgili hem kent içindeki 
çalışmalar hızlandırılacak hem de 
uluslararası işbirlikleri ve projelere 
daha fazla ağırlık verilecek.  

Büyükşehir Belediyesi olarak 
Türkiye’nin en büyük çevre pro-
jelerinden birini hayata geçiri-
yorsunuz. İzmir’in çöp sorunuyla 
ilgili Harmandalı’ndaki katı atık 
depolama alanında yıllık 160.000 
MWh elektrik enerjisi üretilecek. 
Projeyle ilgili son durum nedir?
Biliyorsunuz, ÇED belgesi 15 Ma-
yıs’ta alındı. Eylül ayından itibaren 

“Tarımla ilgili kentteki yapılanmaya dönük 
çalışmalar ilk gündem maddelerimiz arasındaydı. 
Neredeyse ilk işlerimizden birisi, İzmir’de faaliyet 
gösteren 105 tarımsal kalkınma kooperatifinin 
yöneticileriyle bir araya gelmek oldu.”

de İzmir'de çöpten elektrik üreti-
minin başlaması hedefleniyor. Bir 
başka ifadeyle, yıllardır çeşitli sıkın-
tılarla gündeme gelen Harmandalı 
Düzenli Atık Depolama Alanı, artık 
bir elektrik santraline ve yeşil alana 
dönüşüyor. Kurulacak minimum 15 
MW enerji üretim kapasiteli Biyo-
gaz Tesisi'yle çöp deponi gazından 
elektrik enerjisi üretilecek. Tesis, 
Eylül ayında işletmeye alınıyor. Bu 
kapsamda santral alanı inşaat ça-
lışmalarına başlandı. Biyogaz Tesisi 
faaliyete geçtiğinde, motorlarda 
yakıt olarak kullanmaya elverişli 
metan gazı elde edilecek. Gaz mo-
torlarında üretilen elektrik enerjisi 
ise doğrudan ulusal elektrik dağı-
tım şebekesine aktarılacak. Biyo-
gaz Tesisi'nin faaliyete geçmesi ile 
birlikte yıllık yaklaşık olarak 80 mil-
yon metreküp metan gazı bertaraf 
edilerek yine yaklaşık 160 bin MWh 
elektrik enerjisi üretilecek. Ayrıca 
çöp döküm sahası da ağaçlandırıl-
mış teraslara dönüşecek. Yani bu-
rası ekolojik ve ekonomik bir İzmir 
vahasına dönüşüyor.

100 kadın otobüs şoförü göreve 
başlayacak. Kadınların daha faz-
la işgücüne katılması için yapaca-
ğınız özel çalışmalar olacak mı?
Seçim çalışmalarımızda da üzerine 
basa basa “İzmir ekonomisine ka-



11

RÖPORTAJ
dın eli değecek” dedik. Bu konuyu 
çok önemsiyoruz. Nitekim, “100 
kadın otobüs şoförü arıyoruz” diye 
çağrımızı yaptık. İzmir otobüsle-
rinde kadın şoförler dönemini baş-
latmak istiyoruz. Zaten halihazırda 
İzmir'in 14 kadın metro ve tramvay 
sürücüsü var. Tarımda özellikle ka-
dın kooperatiflerinin desteklenece-
ğini her yerde söylüyoruz. Kadınları 
kooperatif çatısı altında olmaya 
çağırıyoruz. Temmuz ayında Kadi-
fikale'de açacağımız üretici paza-
rına Kadifekale'de oturan kadınlar 
da dahil oluyor. Kadınların evlerde 
yaptıkları midyeleri satacakları bir 
restoran da açacağız. Yine Kadi-
fekale’nin sokaklarını bu bölgede 
oturan vatandaşlarımızın temizle-
mesi için oradaki kadınlarımızı işe 
alacağız. Kale’deki 23 mahallede 
İzmir Büyükşehir Belediyesi ekip-
leri önderliğinde yapılan temizlik 
çalışmaları sürekli hale getirilecek. 

Peki ya gençler?
İzmir'de genç işsizlikle mücadele 
etmek üzere planlamamızı da ya-
pıyoruz. Bu konuda da uluslararası 

işbirliklerini önemsiyoruz. Avrupa 
Belediyeler ve Bölgeler Konse-
yi CEMR'den Avrupa Kentler Ağı 
EUROCTIES'e kadar pek çok kent 
ağı, genç işsizliği veya kentsel yok-
sulluk gibi tehditler üzerinde fark 
yaratıyor. Örneğin Yerel Yönetim-
lerin, Katılım Öncesi Mali Yardım 
Aracı’na (IPA) artan katılımının yeni 
bütçe döneminde AB fonlarının 
etkinliğini artıracağına inanıyoruz. 
İstatistikler Sınır Ötesi İşbirliği'nin 
genişleme ülkeleri ile üye ülkeler 
arasındaki olumlu etkisini ortaya 
koyuyor. Sınır ötesi işbirliği prog-
ramı, genç işsizliği ile mücadelede 
bir teşvik olabilir. Bölgesel İşbirliği 
Programı'nı da göz ardı etmemek 
gerekir. Bu programlar, sınırlar öte-
sindeki yerel aktörler arasında çok 
taraflı ortak eylemlerin ve politika 
değişimlerinin uygulanması için 
bir çerçeve sunuyor. Türkiye, hem 
Akdeniz hem de Balkan Bölgesi 
işbirliği programları için uygun bir 
ülke olmasına rağmen, bunlara 
katılamıyor. Türkiye'nin bu prog-
ramlara katılmaması nedeniyle, 
programa katılan ülkelerden gelen 

şehirler ve Türk şehirleri birçok iş-
birliği fırsatını kaçırıyor. Türk pay-
daşların bu bölgesel programlara 
2021-2027 yeni bütçe dönemin-
de katılabileceğini umuyoruz. Bu 
programlar, paydaşların genç iş-
sizliği üzerinde çalışmasına olanak 
sağlayabilir. Genç işsizliği ile mü-
cadele konusundaki işbirliğimizde 
kullanabileceğimiz bir diğer araç 
olarak Avrupa-Akdeniz Bölgesel 
ve Yerel Meclisi (ARLEM) var. İzmir, 
Akdeniz'deki en eski şehirlerden 
biri ve son beş bin yılda neredeyse 
sürekli tarihi bir öneme sahip ol-
muş. İzmir’in ARLEM çalışmalarına 
katkısını sunmasını istiyoruz. AR-
LEM vasıtasıyla Akdeniz'in üç kıyı 
şeridinde çok seviyeli yönetişimi 
ve ademi merkeziyetçi işbirliğini 
teşvik edebiliriz, en iyi uygulama, 
bilgi ve teknik deneyim alışverişi-
ni teşvik edebiliriz. Türkiye'den ve 
AB'den yerel yönetimlerin düzenli 
olarak görüşme yapabilecekleri Or-
tak İstişare Komitesi’nin kurulma-
sına da destek veriyoruz. Böyle bir 
Komite, Türk şehirleri ile AB üyesi 
şehirler arasındaki işbirliğini geliş-
tirme ihtiyacına yönelik daha güçlü 
bir kurumsal çerçeve sağlayacak. 

Metro çalışmalarıyla ilgili gelinen 
son durum nedir?
Ulaşım konusu da önceliklerimizin 
başında geliyor. Biliyorsunuz Nar-
lıdere Metrosu'yla ilgili çalışmalar 
devam ediyor. Narlıdere Metrosu 
devreye girdiğinde sadece hat üze-
rinde değil, durak çıkışlarına yapı-
lacak otoparklarla da kent içindeki 
trafikte rahatlama sağlanacak. Di-
ğer taraftan kentin en uzun metro 
hattı olarak tanımlayabileceğimiz 
28 kilometre uzunluğundaki Ad-
nan Menderes Havalimanı-Kara-
bağlar-Halkapınar metro hattının 
proje hazırlıkları başladı. Buca 
metrosu ile birlikte İzmir'in kent içi 
ulaşımına soluk aldıracak proje için 



12

RÖPORTAJ

artık "Uygulama Projeleri Danış-
manlık Hizmeti Alım" ihalesine çı-
kılacak. İki yıldır Cumhurbaşkanlığı 
onayı bekleyen Buca Metrosu için 
yeniden Ankara’yla temasa geçil-
di. Buca trafiğini rahatlatacak olan 
ve Üçyol-Buca arasında yapılması 
planlanan 13.5 kilometre uzunlu-
ğundaki metro projesi için 24 Mayıs 
2019 tarihinde dördüncü kez Cum-
hurbaşkanlığı’na yazı gönderdik ve 
projenin İzmir için önemi belirterek 
yatırım programına alınması için 
onay beklediğimizi hatırlattık.

2019 yılı kapsamında hangi 
projeleri hayata geçirmeyi planlı-
yorsunuz?
İzmir’de tarıma ve kırsal kalkınma-
ya çok önem veriyoruz. Tarım ve 
kırsal kalkınma için genel stratejik 
planımızdan ayrı kendine özel bir 
stratejik plan hazırlıyoruz. Tarımda 
envanter çalışmalarından koopera-
tifçiliğe, tarım lisesinden araştırma 
merkezlerine kadar birçok farklı 
alanda çalışmalarımız ve hedef-
lerimiz var. 2019 yılı içinde bunun 
ilk etap çalışmalarını görmeye baş-
layacağız. Yine 2019 yılında bir an 
önce başvurularını yapmak istedi-
ğimiz, İzmir’in Unesco Dünya Mira-
sı Listesi gireceğini öngördüğümüz 
iki önemli noktası var. Bunlardan 
biri UNESCO geçici listesine baş-
vurusu tamamlanmış olan Tarihi 

İzmir, Moody’s ve Fitch gibi pek 
çok saygın kredi derecelendirme 
kuruluşu tarafından en yüksek 
kredi notlarına layık görüldü. 
Bu başarıları sürdürmek adına 
yapacağınız çalışmaları bizimle 
paylaşır mısınız?
Yenilikçi, gelişime odaklı, demokrat 
ve sosyal belediyecilik anlayışıy-
la Birleşmiş Milletler’in belirlemiş 
olduğu sürdürülebilir kalkınma 
hedefleri esas alınarak oluşturaca-
ğımız 2020-2024 yıllarını kapsayan 
Stratejik Planımız ile beş yıllık yol 
haritamızı belirleyeceğiz. Vizyonu-
muz, uluslararası kuruluşlarla iş-
birliği konusundaki deneyimimiz, 
mali disiplin, kaynakların verimli 
ve etkin kullanımı, uzun vadeli ve 
ucuz faizli borçlanma stratejisi, 
şeffaflık, hesap verilebilirlik, doğru 
bütçeleme ilkeleri doğrultusunda 
alınabilecek en yüksek kredi notu 
olan ulusal uzun vadeli AAA kredi 
derecelendirme notumuzu koru-
maya devam edeceğiz. İzmir Bü-
yükşehir Belediyesi olarak finans-
man sağlamayı öngördüğümüz 
projelerin verimli olmasına, yatırı-
mın kaliteli olmasına önem vere-
ceğiz. Finansman sağladığımız ve 
sağlayacağımız projelerin yatırım 
yaptıktan sonra kentimize büyük 
katkıda bulunan ulaşım, hafif raylı 
sistem, çevre, altyapı gibi yatırım-
ların olması için özen gösteriyoruz. 
Belediye olarak yatırımların kali-
tesini ve önceliklendirilmesini göz 
önünde bulunduracağız. Bugünkü 
başladığımız noktayla, 2024 ara-
sında daha fazla bir değişim, dönü-
şüm bekliyor İzmir’imizi. Yukarıda 
belirttiğimiz temel ilkeler ve eko-
nomik perspektifle ve yapacağımız 
ekonomik reformlarla birlikte İz-
mir’in mali yapısının bugünkünden 
daha güçlü olacağını ve İzmir’imi-
zin önünün hep açık olacağını dü-
şünüyoruz.

Kemeraltı Bölgesi, diğeri ise önü-
müzdeki birkaç ay içinde UNESCO 
geçici listesi için başvuru dosyası 
hazırlayacağımız Gediz Deltası. İkisi 
de İzmir’in bugüne kadar fark edi-
lememiş ama sahip çıkmamız ge-
reken dünya miraslarıdır. İzmir’de 
sahip çıkacağımız değerler var ama 
bu değerlere ek olarak İzmir’de 
yaratacağımız farklı değerler de 
olacak. İzmir yeni fikirlerin, yeni 
girişimlerin merkezi olacak. Yeni 
fikir ve yeni girişimleri olan her-
kese İzmir sahip çıkacak. Haziran 
ayında İzmir Kalkınma Ajansı'yla 
birlikte gerçekleştirdiğimiz ilk ino-
vasyon programı GreenTech çok 
yoğun ilgi gördü. Türkiye’nin farklı 
noktalarından, fikirlerini İzmir’de 
hayata geçirmek isteyen genç giri-
şimcilerimizi dinledik. Projelerinin 
hayata geçmesi için elimizden ge-
leni yapmaya hazırız. Sadece yeşil 
teknolojiler alanında değil tüm 
sektörlerden girişimcilerimize İz-
mir’de çalışabilecekleri, yatırımcı 
aktörlerle buluşabilecekleri mutlu 
ve huzurlu bir ortam yaratacağız. 
Sadece Türkiye’nin farklı yerlerin-
den gelecek olan girişimcilere de-
ğil, tüm dünyadan gelecek olan 
girişimcilere kapımız açık olacak. 
Yeni fikirler İzmir’de başlayacak, 
İzmir’de gelişecek ve tüm dünyaya 
İzmir’den yayılacak.
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İZSİAD, belediyelerle 
işbirliği yapacak
İzmir Sanayici ve İş İnsanları Derneği (İZSİAD) Yönetim Kurulu Başkanı 
ve Üyeleri 31 Mart yerel seçimlerinden sonra göreve gelen İzmir belediye 
başkanlarını ziyaret ediyor. İZSİAD olarak belediyeyle ortak projeler 
geliştirme çağrısında bulunan İZSİAD yönetimi, “Önce İzmir” mesajı verdi. 
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Belediye ziyaretleri kapsa-
mında Bayraklı, Narlıdere, 
Konak, Karabağlar, Urla, Kar-

şıyaka, Balçova ve Gaziemir Be-
lediye Başkanlarını ziyaret eden 
İZSİAD Yönetim Kurulu Üyeleri, 
İzmir için birlikte hareket ederek 
önemli projeler geliştirebilecek-
lerini söyledi. Dernek olarak İzmir 
için çalışmaktan mutluluk duya-
caklarını belirten İZSİAD Yönetim 
Kurulu Başkanı Hasan Küçükkurt, 
“Yerel seçimler sonrasında göreve 
başlayan İzmir’in belediye baş-
kanlarına hem başarılar dilemek 
hem de işbirliği yapmak için zi-
yaretlerde bulunuyoruz. Bugüne 
kadar Bayraklı Belediye Başkanı 
Serdar Sandal, Narlıdere Belediye 
Başkanı Ali Engin, Konak Belediye 
Başkanı Abdül Batur, Karabağlar 
Belediye Başkanı Muhittin Selvi-
topu, Urla Belediye Başkanı Burak 
Oğuz, Karşıyaka Belediye Başka-
nı Cemil Tugay, Balçova Belediye 
Başkanı Fatma Çalkaya ve Gazie-
mir Belediye Başkanı Halil Arda’yı 
ziyaret ettik. Önümüzdeki süreçte 
İzmir diğer belediye başkanlarına 
da ziyarette bulunacağız” dedi. 
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Önce İzmir
Kentin gelişimi konusunda ortak 
projeler üretme mesajı veren İZSİ-
AD Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 
Küçükkurt, “Bu şehrin paydaşları 
olarak iş dünyası ve belediyenin or-
tak noktada buluşacağına inanıyo-
ruz. İZSİAD çatısı altında toplanan 
tüm üyelerimizle birlikte ekonomi 
başta olmak üzere tüm alanlarda 
gelişimi destekliyor ve bunun için 
üzerimize düşen her türlü sorum-

luluğu almak istiyoruz. Ziyaretleri-
mizin odak noktasında iş dünyası 
ve belediyenin ortak projeler üre-
terek kentimizin daha iyi bir ko-
numa yükselmesi var. Karabağlar 
Belediyesi’nin bu dönemde günde-
me getirdiği Uzundere’deki alanın 
tamamının üniversite alanı olması 
ve Poligon’daki arazinin rekreas-
yon alanı olarak dönüştürülmesi 
projelerinde üzerimize düşüne bir 
sorumluluk olursa her türlü desteği 
vereceğiz” diye konuştu.
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Nisan 2018’de İzmir Ticaret 
Odası (İZTO) Başkanlığı gö-
revine gelen Mahmut Öz-

gener, kısa sürede birçok önemli 
projeye öncülük etti. Kentin geli-
şimi için İzmir Ticaret Odası olarak 
çalışmaların süreceğine dikkat çe-
ken İZTO Yönetim Kurulu Başkanı 
Mahmut Özgener, sorularımızı ya-
nıtladı.

Sizi tanıyarak başlayalım. 
1963 yılında İzmir’de doğdum. 
Doğduğum büyüdüğüm, tüm eği-

tim hayatımı geçirdiğim bu kent, 
kuşkusuz benim ve ailem için ayrı 
bir öneme sahip. İzmir’e çeşitli 
alanlarda hizmet etmiş, İzmirli bir 
aileden geliyor olmak da ayrıca 
bu kente olan sorumluluğumu her 
zaman daha da artırmıştır. Bu ne-
denle, elimden geldiğince İzmir’i-
mizin değerlerine sahip çıkmaya, 
kentimize çeşitli görevlerle katkıda 
bulunmaya çalıştım, halen de aynı 
amaç doğrultusunda mesai harcı-
yorum. Bir yandan otomotiv, tütün 
ve inşaat sektörlerindeki firmala-

Kenti ve bölgeyi 
ilgilendiren tüm 
konuları gündeme 
getiren İzmir Ticaret 
Odası, İzmir’in 
“marka kent” olması 
kapsamında da 
çalışmalar yürütüyor. 

"İzmir'in 
İnovasyon ve 

Girişimcilik 
Kenti'ne 

dönüşümü 
için 10 yıllık 

haritamız 
hazır"

Röportaj: Handan Korhan
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rımla iş hayatım devam ediyor, di-
ğer yandan da bu zamana kadar 
kentime ve ülkeme hizmet için bir-
çok görev üstlendim. 1999’da Ege 
Tütün İhracatçıları Birliği Yönetim 
Kurulu Başkanlığı’na seçildim ve 
2018 yılına kadar bu görevimi de-
vam ettirdim. 2001-2003 ve 2006-
2008 arasında Ege İhracatçılar Bir-
liği (EİB) Başkanlar Kurulu Başkan 
Vekilliği görevinde bulundum. 
2006-2008 döneminde Türkiye İh-
racatçılar Meclisi (TİM) Başkan Ve-
kili seçildim. İzmir’in Expo adaylığı 
sürecinde 2011-2012 döneminde 
EXPO Yürütme Kurulu Başkanı ola-
rak görev aldım. 2018 yılında İzmir 
Ticaret Odası (İZTO) Yönetim Kuru-
lu Başkanı, İzmir Ticaret Odası Eği-
tim ve Sağlık Vakfı Yönetim Kurulu 
Başkanı ve İzmir Ekonomi Üniversi-
tesi Mütevelli Heyet Başkanı seçil-
dim. Yine, Türkiye Odalar ve Borsa-
lar Birliği’nin (TOBB) 2018 yılı Mayıs 
ayında düzenlediği Olağan Genel 
Kurulu’nda TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi seçildim ve halen bu görev-
lerime devam ediyorum.

Spor camiasında da önemli 
görevleriniz oldu. Onlardan da 
bahseder misiniz?
Elbette. İzmir’imizin tarihsel öneme 
sahip futbol kulüplerinden Altay 
Spor Kulübü’nde dört dönem baş-
kanlık yaptım. Altay bizim ailemizin 
bir parçası gibi. Şimdi oğlum Cem 
de Altay’ın altyapısında futbol oy-
nuyor. 2004 yılında Türkiye Futbol 
Federasyonu (TFF) Yönetim Kurulu 
Üyesi seçildim. 5 Temmuz 2008’de 
-kendisini rahmetle anıyorum- TFF 
Başkanımız Hasan Doğan’ın vefat 
etmesinin ardından TFF Başkanlı-
ğı’na vekaleten getirildim. Bir ay 
sonra yapılan genel kurulda da Tür-
kiye Futbol Federasyonu Başkanı 
seçildim. 2011 yılına kadar da Türk 
futbol camiasına TFF Başkanı ola-
rak katkı sundum.

İzmir Ticaret Odası Başkanlığı 
görevine seçildiğiniz tarihten iti-
baren hayata geçirdiğiniz projeler 
hakkında bilgi verir misiniz?  
Nisan 2018’den bu yana göreve ge-
leli yaklaşık 15 ay oldu. Bu sürede 
pek çok çalışma yaptık. İlk önceliği-
miz söz verdiğimiz gibi, tüm kurum-
larla işbirliği içinde çalışma ortamı-
nı oluşturmaya yönelik oldu. Ortak 
birçok projeye imza attık. Odamız 
öncülüğünde Ege Bölgesi Sanayi 
Odası, İzmir Ticaret Borsası, Ege İh-
racatçı Birlikleri, İzmir Valiliği Yatırım 
İzleme ve Koordinasyon Başkanlığı, 
Dikili Belediyesi ve Bergama Tica-
ret Odası işbirliğiyle Dikili’de Tarıma 

Dayalı İhtisas Sera Organize Sanayi 
Bölgesi (TDİOSB) kurmak için çalış-
malara başladık. Dikili TDİOSB’nin 
kurulma aşamasına geldiğini bu-
radan memnuniyetle açıklamak is-
tiyorum. İsmet Paşa Mahallesi’nde 
üç bin dönümlük alanda hayata ge-
çirilecek projemiz için tüm kurum-
lardan olumlu görüş alındı. Tarım 
ve Orman Bakanlığımız ile yapılan 
görüşmelerin ardından yer seçimi 
hukuken de tamamlandı ve şirketin 
kuruluşu resmen gerçekleştirildi. 
Hedefimiz 2022’de Dikili TDİOSB’de 
modern seralarda üretime geçilme-
sini sağlamaktır. Yine İzmir’in lider 
olduğu sektörlerden süs bitkileri ve 

Mahmut Özgener
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“Nisan 2018’den bu 
yana göreve geleli 
yaklaşık 15 ay oldu. 
Bu sürede pek çok 
çalışma yaptık. İlk 
önceliğimiz söz 
verdiğimiz gibi, 
tüm kurumlarla 
işbirliği içinde 
çalışma ortamını 
oluşturmaya 
yönelik oldu.”

kesme çiçek sektöründe, Odamız 
öncülüğünde Ege Bölgesi Sanayi 
Odası, İzmir Ticaret Borsası ve Men-
deres Belediyesi işbirliğiyle Men-
deres’te Tarıma Dayalı İhtisas Sera 
(Süs Bitkileri ve Çiçekçilik) Organize 
Sanayi Bölgesi kurulacak. Bunun 
için de ilgili kamu kurumlarından 
olumlu görüşleri alınmış olup 3-4 
ay içinde Menderes TDİOSB’nin 
kuruluş işlemleri tamamlanacak. 
2022 yılında ise modern seralarda 
üretime geçilmesini hedefliyoruz. 
Bunun yanı sıra Karabağlar’da sı-
kışan mobilyacılarımız için de Ege 
Bölgesi Sanayi Odası ve Ege İhra-
catçılar Birliği işbirliğinde Torbalı’da 
Mobilya Organize Sanayi Bölgesi 
(MOSBİ) kurulmasını hedefliyoruz.  
Bu konuda Kasım 2018’de talepler 
alındı ve 1.600.000 metrekarenin 
üzerinde bir talep geldi. Bu talebin 
ne kadar gerçekçi olduğunun tes-
piti amacıyla EBSO bünyesinde açı-
lan hesaba da şu ana kadar 132 bin 
metrekarelik talep alınmıştır. 
Öte yandan,  Ulaştırma ve Altyapı 

Bakanlığı’nın yürütmekte olduğu 
İzmir Kemalpaşa Lojistik Merkez 
Projesi’ni çok önemli bir adım ola-
rak görüyoruz. İzmir kentinin lo-
jistik yüklerden kurtulmasını sağ-
lamak, bu sahanın sadece İzmir’in 
değil Batı Anadolu’nun önemli bir 
lojistik merkezi haline getirilmesini 
temin etmek için bu projenin İzmir 
Kemalpaşa Lojistik İhtisas Organize 
Sanayi Bölgesi modeli ile hayata 
geçirilmesi hedeflenmektedir. Bu 
projemiz de, Odamız, EBSO, İTB, 
EİB ve İMEAK DTO İzmir Şubesi iş-
birliği ile gerçekleştirilecektir. Proje 
önerimizi ilgili bakanlıklara sunduk 
ve Kemalpaşa Lojistik Köyü’nün 
işletmesinin nasıl hayata geçirile-
ceği konusunda Ulaştırma ve Alt-
yapı Bakanlığı’nın kararı bekliyo-
ruz. TOBB Meybem ve İzmir Ticaret 
Odası Eğitim ve Sağlık Vakfımızın 
işbirliğiyle mesleki yeterlilik sınav-
ları düzenledik. Başarılı olanlara 
belgelerini verdik. Gezici sağlık ta-
ramalarının yapılabilmesi amacıyla 
Odamız EBSO, İTB ve EİB işbirliğiy-

le aldığımız mamografi tırını vali-
mize teslim ettik. Ayrıca öncelikle 
İzmir ekonomisinin gelişmesini 
sağlamak, yeni yatırım ve istihdam 
alanları yaratmak, işsiz gençlerimi-
ze iş bulmak, sektörel kümelenme 
yaratmak ve işini büyütmek isteyen 
üyelerimize, alt ve üst yapısı hazır 
yatırım ortamları oluşturmak ama-
cıyla İhtisas Organize Sanayi Bölge-
leri, Tarıma Dayalı Organize Sanayi 
Bölgeleri, İhtisas Çarşı ve Siteler 
kurmaya yönelik projeler hazırla-
dık. Yine bununla eş zamanlı olarak 
en kıymetli gündemlerimizden bi-
risi üyelerimizle Odamız arasındaki 
aidiyet bağını güçlendirme hede-
fiydi. Bu nedenle üyelerimizin Oda-
mızı, sorunları için “Çözüm Merke-
zi” olarak görebilecekleri öncelikli 
bir yapıyı kurduk. 

Oda olarak, İzmir’de KOBİ’lere 
yönelik yeni ihtisas sitelerinin ve 
OSB’lerin kurulması konusunda 
da çalışmalarınız var. Bu konudan 
da biraz bahsedebilir misiniz? 
Kentimizde pek çok üyemiz, lojistik 
sahaları yok denecek az, Ar-Ge ala-
nı bulunmayan, mevcut çarşı ve si-
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heyeti Odamızda ağırladık, İzmir’in 
dışa açılması için fırsatları yakalayıp 
hayata geçirmeye çalıştık, yabancı 
firmalarla İzmirli şirketleri buluştu-
ran B2B görüşmeler organize ettik. 
Yabancı ülke sunum toplantıları 
düzenleyerek farklı ülkelerin yatı-
rım ve ticaret imkanlarını, o ülkele-
rin yetkili kişileri aracılığıyla üyele-
rimize ilettik. Düzenlediğimiz fuar 
katılım ve ziyaret organizasyonları-
nın yanı sıra verdiğimiz maddi fuar 
teşvikleri ile binlerce üyemizi yurti-
çinde ve dışındaki sektörel fuarlara 
taşıdık. Tüm üyelerimizi ilgilendi-
ren ekonomik ve finansal, hukuki 
ve girişimcilik gibi birçok konuda 
toplantılar düzenledik. Meslek ko-
mitelerimizden gelen talepleri de-
ğerlendirerek, sektörel sorunların 
çözümünü masaya yatırmak üzere 
sektörlerin en yetkili uzmanlarını 
Odamızda ağırladık ve üyelerimizi 
güncel gelişmeler ile ilgili aydınlat-
tık. Tüm bu çalışmaların temelinde 
yatan amaç, üyelerimizin mesleki 
bilgisini ve ticari faaliyetlerini artır-
mak, böylece kent ve ülke ekono-
misine katkı sağlamaktı. Bunu ba-
şardığımızı düşünüyorum.

İzmir Ticaret Odası gençlerle ilgili 
pek çok projeyi de destekliyor. 
Ülkemizin en önemli sorunların-
dan işsizlik, hatta özellikle genç 
işsizlik konusu hakkında neler 
söylersiniz? Gençlere yönelik pro-
jelerinizin bu anlamda katkılarını 
anlatır mısınız? 
Evet, ne yazık ki ülkemizin en büyük 
sorunlarından biri işsizlik... Ancak 
işsizliğin yanı sıra mesleksizlik de 
büyük problem. İş dünyamızın en 
büyük problemi, ihtiyacına uygun 
yetişmiş, kalifiye eleman buluna-
maması. İşverenlerin ve gençlerin 
ihtiyaçlarını bir potada buluştura-
bilmek için Milli Eğitim Bakanlığı, 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
ve TOBB ETÜ arasında imzalanan 

telerde veya ara sokaklarda hizmet 
vermeye çalışmakta. Bu olanaklar 
çerçevesinde üyelerimizin işletme 
kapasitelerini büyütmelerine yete-
rince imkan olmadığını düşünüyo-
ruz. Ülkemiz ve ilimizin ekonomisi-
ni geliştirmek, sektörel bazda yeni 
iş ve üretim alanları yaratmak, işsiz 
gençlerimize istihdam oluşturmak 
amacıyla modern olanaklara sahip, 
lojistik açıdan uygun, bünyesinde 
çeşitli üretim, depolama ve satış 
alanlarına sahip Sanayi Sitesi, İhti-
sas Site ve Organize Sanayi Bölge-
lerinin kurulmasını hedefliyoruz. 
Çevre ve Şehircilik İl Müdürlüğü ile 
yapılan çalışmalar neticesinde Tor-
balı, Menderes ve Kemalpaşa’da altı 
adet yer belirledik. Bu yerlerin irti-
fak haklarının temini için Çevre ve 
Şehircilik İl Müdürlüğü nezdinde gi-
rişimde bulunuldu. Bu yerlerle ilgili 

mülkiyet, imar planı, arazi ve proje, 
altyapı çalışmaları yapılarak üyeleri-
mize en kısa sürede sunulacak. 

İzmir Ticaret Odası, kenti ve 
bölgeyi ilgilendiren tüm konuları 
gündeme getiriyor. Bu anlamda 
İzmir’e birçok katkınız da oluyor. 
Yaptığınız çalışmaları, toplan-
tıları, panelleri bizimle paylaşır 
mısınız?  
Bizi, İzmir Ticaret Odası’nın yöne-
timine talip olmaya iten en önem-
li motivasyonlardan biri, Ticaret 
Odası hizmetlerinin daha geniş bir 
tabana yayılmasıydı. Bu amaç doğ-
rultusunda göreve geldiğimiz gün-
den bu yana, onlarca farklı sektöre 
yönelik üye buluşma toplantıları 
düzenledik, üyelerimizin sorunla-
rını dinledik, çözüm üretmeye ça-
lıştık. Yabancı ülkelerden onlarca 
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"Mesleki Eğitim İş Birliği Protokolü"  
kapsamında gençlerimizin ihtiyaç 
olan sektörlere göre eğitim almala-
rını amaçlıyoruz. Ayrıca girişimcilik 
olgusunun ülke ekonomilerine ve 
istihdamına yaptığı katkının bilin-
ciyle, girişimciliği bir kariyer hedefi 
haline getirmeyi amaç edindik. Bu 
aşamada küçük yaşlardan itibaren 
girişimci yetiştirmenin, genç giri-
şimcilerin motivasyonun ve farkın-
dalığının arttırılması adına çalışma-
lar yürütüyoruz. Yakın zamanda İl 
Milli Eğitim Müdürlüğü, İzmir Kal-
kınma Ajansı, Genç Başarı Eğitim 
Vakfı ve Odamız işbirliğinde “Genç-
Bizz Türkiye Finali”ni gerçekleştir-
dik. Bu tip etkinliklerin yanı sıra, 
Odamız eski hizmet binalarında 
Girişimcilik Merkezi ve İnovasyon 
Merkezi kurma yolunda son hızla 
çalışmalarımız devam ediyor. Oda-
mıza ait Pasaport’ta yer alan bina-
mızı, genç girişimcilerle kucaklaşa-
cağımız bir merkeze dönüştürmek 
istiyoruz. Proje kapsamında giri-
şimcilerle iş dünyasını buluşturaca-
ğız. Bu merkezler içinde gençleri-
mize de yer vereceğiz. Merkezlerin 
içindeki eğitimler, danışmanlıklarla 
birçok genç girişimciyi yetiştirerek 
her adımda genç girişimcilerimizin 
arkasında olacağız. Geleceğin ba-
şarılı girişimlerinin ülkemiz ekono-
misine, istihdama, kalkınmaya kat-
kı sağlayacağından şüphem yok. 
Bizim görevimiz yetenekleri keşfe-
dip, potansiyelleri ortaya çıkarmak. 
Hepimiz biliyoruz ki, girişimcinin 
kazanması demek ülkemizin de ka-
zanması demek. 

Yeni girişimcileri İzmir’e kazan-
dırma ve İzmir’i “marka kent” 
yapma amacıyla İzmir-Up Giri-
şimcilik etkinliği de düzenlendi 
İzmir Ticaret Odası’nda. İzmir’in 
marka kent olması adına yapaca-
ğınız başka çalışmalar olacak mı?  
İzmir-Up etkinliğimiz başarılı bir 

şekilde gerçekleşti. İnovasyon ve 
girişimcilik kavramlarının küçük 
yaşlardan itibaren kazandırılması 
adına bu tip etkinlikleri Oda olarak 
sonuna kadar destekliyoruz. Oda-
mız vizyonunu “İzmir’in İnovasyon 
ve Girişimcilik Kentine Dönüşümü” 
olarak belirledik. Temel hedefimiz 
inovasyon ve girişimcilik alanla-
rında İzmir’i marka kent yapmak. 
Dijitalleşme, inovasyon, girişim-
cilik, teknoloji, endüstri 4.0 gibi 
kavramlar Oda olarak son dönem-
de üzerinde önemle durduğumuz 
konular. Girişimciliğin temelini de 
bu kavramların oluşturduğuna 
inanıyoruz. İzmir’in İnovasyon ve 
Girişimcilik Kenti’ne dönüşümüne 
yönelik 10 yıllık yol haritamız hazır. 

İzmir ekonomisini değerlendi-
rir misiniz? İzmir Ticaret Odası 
olarak yaşadığımız süreçte neler 
yapıyorsunuz? Neler yapılmalı? 
Türkiye İhracatçılar Meclisi geçti-
ğimiz günlerde ülke genelindeki 
ilk bin ihracatçı firmayı açıkladı. Bu 
şirketlerin 440'ı İstanbul merkez-
li iken, İstanbul'u 76 şirketle İzmir 
izledi. Ancak hâlihazırda İzmir’de 
faaliyet gösteren, fakat merkez 
adresi olarak İstanbul’u belirleyen 
firmaları da kattığımızda bu sayı-
nın çok daha yukarılarda olduğunu 
hepimiz biliyoruz. İzmir, dış ticaret 
fazlası veren bir şehir konumun-
da… İhracatımızı daha da güç-
lendirmek, İzmir’de ihracat yapan 
firma sayısını arttırmayı, İzmir’de 
hiç ihracat yapmayan firmaları ih-
racatla tanıştırmayı hedefliyoruz. 
Bu amaçla, Odamızda kurulan İh-
racat Destek Ofisiyle birlikte daha 
fazla üyemizin ihracat yapması ve 
kentimizde ihracat yapan KOBİ ni-
teliğindeki firmaların ihracatlarını 
sürdürülebilir kılmak için çalışma-
lar yapıyoruz. İzmir Ticaret Odası 
olarak İzmir’in refahını büyütmek 
amacıyla kentimize somut katkı 

sağlayacak projelerin hayata ge-
çirilmesi gerektiğine inanıyoruz. 
İzmir ekonomisinin gelişmesi ve 
kalkınması için geleceğin şimdiden 
düşünülmesi, planlanması ve ino-
vasyon, teknoloji ve Ar-Ge’ye yatı-
rım yapılması gerektiğine inanıyo-
ruz. İzmir’den yurt dışında yer alan 
merkezlere daha fazla doğrudan 
uçuş olması, kentimizde daha fazla 
ulusal/uluslararası fuar ve organi-
zasyon düzenlenmesi, kentimizin 
turizm gelirlerinin artması, ihraca-
tının katlanması ve doğrudan ya-
bancı yatırımlarının büyümesi de 
kentimizin ekonomik refahını daha 
yukarılara taşıyacaktır.

Üyelerinizin de üye olduğu 
İZSİAD, kent için çalışan bir sivil 
toplum kuruluşu. Bu konuda 
düşünceleriniz ve ortak proje 
yapma konusunda görüşleriniz 
nelerdir? 
Göreve geldiğimizden beri üzerin-
de en hassasiyetle durduğumuz 
konulardan birisi İzmir’deki kurum 
ve kuruluşlar ile STK’lar arasındaki 
işbirliğini güçlendirmek. İzmir’in 
kurumları birlikte hareket ettikleri 
sürece, İzmir’in mevcut potansiye-
lini canlandıracak, İzmir ekonomi-
sini yukarıya taşıyacak enerjiye ve 
tecrübeye sahiptir. İzmir Büyük-
şehir Belediyesi, ilçe belediyeleri, 
bakanlıklara bağlı İzmir teşkilatları, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası, İzmir Ti-
caret Borsası, Ege İhracatçı Birlikle-
ri, Deniz Ticaret Odası İzmir Şubesi, 
İzmir Esnaf ve Sanatkarlar Odaları 
Birliği ve İzmir ilçelerinde yer alan 
Oda/Borsaların ve İZSİAD başta ol-
mak üzere kentimizde yer alan tüm 
STK’ların birlik olmasıyla, kentimiz 
büyük bir potansiyeli harekete ge-
çirecektir. Bu birlik beraberlikten 
büyük bir sinerji doğacak ve böyle-
ce İzmir’e özel projeler yaratılarak, 
İzmir’in sorunlarını tek bir elden çö-
zülebilecektir.
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İŞGEM/TEKMER Programı
Hedefi, yeni girişimcilerin işlerini kurduktan 
sonra yaşadıkları sorunların çözümü 
noktasında destek vermek olan İŞGEM 
(İş Geliştirme Merkezi) destekleri KOSGEB 
tarafından yeniden sağlanmaya başlandı.

KOSGEB, yurt dışından ithal 
edilen ürünleri Türkiye’de yer-
li ve milli imkânlarla üretecek 

olan KOBİ’lere 5 milyon liraya kadar 
destek verecek. Girişimcilik konu-
sunda tecrübesi olmayan yatırım-
cılara, özellikle işletmelerinin ilk 
iki senesinde yani destek sağlayan 
İŞGEM, KOBİ’lerimizin bu zorlu giriş 
yolunu başarıyla aşmalarında bü-
yük yer tutuyor. İŞGEM’in desteği 
sayesinde yeni işletmelerin sektör-
de kalıcı olma oranları yüzde 90’ı 
buluyor. 
İş Geliştirme Merkezi (İŞGEM) ve 
Teknoloji Geliştirme Merkezi (TEK-
MER) girişimcilere ve işletmelere 
ön inkübasyon, inkübasyon, inkü-
basyon sonrası süreçlerde, iş ge-
liştirme, mali kaynaklara erişim, 
yönetim, danışmanlık, mentörlük, 
ofis ve ağlara katılım gibi hizmetle-
rin sağlandığı yapılardır. Bu süreç-
ler: 

-Ön inkübasyon, işletmesini kur-
mamış girişimcilere yönelik tek ba-
şına veya bir grup halinde eğitim, 
danışmanlık, mentörlük, proje fikri 
doğrulama ve iş geliştirme amacıy-
la verilen hizmetleri,
- İnkübasyon, girişimci veya işlet-
melerin geliştirilmesi ve proje/iş fi-
kirlerinin ticarileşmesini sağlamak 
amacıyla sunulan eğitim, teknik 
danışmanlık, mentörlük, koçluk, 
ağlara erişim, yatırımcı bulma, işlik/
çalışma alanı ve ortak kullanıma 
yönelik alan/makine/yazılım hiz-
metleri ile tanıtıma yönelik hizmet-
leri ve hızlandırıcı programını,
- İnkübasyon sonrası, inkübasyon 
sürecini tamamlamış/tamamlamak 
üzere olan işletmelere sunulan pa-
zar stratejisi geliştirme, yönetim, 
büyüme stratejisi, fon bulma, ağ-
lara erişim hizmetleri ile bu işlet-
meler tarafından ön inkübasyon/
inkübasyon sürecindekilere sunu-

lan tecrübe paylaşımı, mentörlük, 
koçluk, fon sağlama benzeri hiz-
metleri ve hızlandırıcı programları-
nı kapsar.

İŞGEM/TEKMER 
Programı’nın hedefi
Girişimcilik ekosistemine yeni dâ-
hil olan ve mevcut işletmeler arası 
işbirliği ile ulusal plan ve program-
lar doğrultusunda işletmelerin ku-
rulmasını ve sürdürülmesini sağ-
lamak için inkübasyon hizmetleri 
sağlayacak yapıların kurulması ve 
işletilmesine destek sağlamak. Bu 
programın KOBİ’ler için avantaj-
lar arasında yeni girişimlerin karşı 
karşıya kaldığı riskleri azaltmak, 
girişimcilere, ihtiyaç tespit edilen 
alanda eğitim desteği sağlamak, 
girişimcileri yurt içi ve yurtdışı fuar 
ve ihalelerden haberdar etmek bu-
lunuyor. Girişimciler beş yıl boyun-
ca aşağıda belirtilen limitlere ve 
kriterlere göre bu destekten yarar-
lanabilecek:

-Ortak Kullanıma Yönelik (Üst Limit:  
500.000-TL – Geri Ödemesiz; Des-
tek Oranı: %75)
-Makine Teçhizat Yazılım Deste-
ği (Üst Limit:  1.000.000-TL – Geri 
Ödemeli; Destek Oranı: %75)
-Personel Giderleri Desteği (Üst Li-
mit: 1.000.000-TL – Geri Ödemesiz; 
Destek Oranı: %75)
-Eğitim, Danışmanlık, Organizas-
yon ve Tanıtım Giderleri Desteği 
(Üst Limit: 1.000.000-TL Geri Öde-
mesiz; Destek Oranı: %75)
-Mobilya Donanım Desteği (Üst 
Limit: 300.000-TL Geri Ödemesiz; 
Destek Oranı: %75).
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Endüstri 4.0, dijitalleşme, nes-
nelerin interneti gibi tabirler 
günümüz dünyasının yeni 

trend gündemleri. Teknolojinin hızı 
ve seyri bazen o kadar değişken 
oluyor ki ıskalamak işten bile değil. 
İzmir Sanayici ve İş İnsanları Derne-
ği (İZSİAD) ise hazırladığı uygula-
ma ile üyelerini dijital platformda 
buluşturarak dernek içi sinerjiyi 
farklı bir boyuta taşıdı. İZSİAD Diji-
tal Uygulamalar Komite Başkanı Ali 
Ekber Durmaz ile İZSİAD’ın dijital 
platformunu konuştuk. 

Öncelikle sizi tanıyabilir miyiz?
İZSİAD Yönetim Kurulu Üyesi ve 
Dijital Uygulamalar Komite Başka-

İZSİAD mobil 
uygulaması ile 
üyeler arası iletişim 
ve işbirliğinin gücü 
artıyor. İZSİAD’a dair 
pek çok şeyin de 
yer aldığı uygulama, 
kurumsal hafızanın 
geliştirilmesi 
konusunda ilk adım 
sayılıyor.

İZSİAD’da dijital dönüşüm 
mobil platform ile başladı

Ali Ekber Durmaz

Röportaj: Alpay Sönmez
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nı’yım. Hizmet sektöründe faaliyet 
gösteren FMS Servis Grup’un yöne-
tim kurulu başkanlığı görevini yü-
rütüyorum. 1500 kişilik ekibimizle, 
28 şehirde faaliyet gösteren firma-
mızla meslekte 30. yılımı tamam-
ladım. Ticari temizlik hizmetlerinin 
gelişmiş ülkelerde olduğu gibi ül-
kemizde de büyük bir ihtiyaç ola-
cağı öngörüsü ile çıktığımız yolda 
temizlik ve güvenlik başta olmak 
üzere hizmet sektöründe uzun yıl-
lardır ulusal ve uluslararası birçok 
büyük kuruluşa hizmet veriyoruz. 
Temizlik, güvenlik, catering, teknik, 
bahçe bakım, pest control, depo 
yardımcı hizmetler ve ofis destek 
hizmetleri ana çalışma alanlarımızı 
oluşturuyor. 

İZSİAD’da uygulamaya koydu-
ğunuz dijital platform hakkında 
bilgi verir misiniz?
Beş yıllık İZSİAD üyesiyim. Yönetim 
kuruluna ilk girdiğimde başkanı-
mızın öncülüğünde dijitalleşme ile 
ilgili birtakım çalışmalar yapılması 
kararı alındı. Bu karar neticesinde 
bu işin sorumlusu olarak atandım. 
Amacımız derneğin geçmiş hafı-
zasını dijital ortamda toplamaktı. 
Toplanan bu veriler sayesinde der-
neğin geçmiş ve gelecek etkinlikle-
rinin bu ortamda üyelere ulaşması 
ve ulaşılabilirliğinde kolaylık sağ-
lamaktı. Bir diğer amacımız İZSİAD 
üyelerinin mobil uygulamayı kulla-
narak birbirlerini daha iyi tanıması, 
iletişimi arttırması, İZSİAD ailesinin 
geniş üretim ve hizmet gamından 
İZSİAD üyelerinin birbirleriyle alış-
veriş yapması sayesinde işletme-
lerine fayda sağlamasıdır. Dijital 
platformumuz “Yerli, Milli, İzmirli” 
sloganımızı destekleyeceğini ön 
görmekteyiz. İZSİAD geçmişi olan 
köklü ve güzel bir ailedir. Birbirle-
ri arasında bir ticaretleri var ama 
bana göre yeterli değil. İZSİAD ai-

“Amacımız İZSİAD 
üyelerinin mobil 
uygulamayı 
kullanarak 
birbirlerini daha iyi 
tanıması, iletişimi 
arttırması, 
İZSİAD ailesinin 
geniş üretim ve 
hizmet gamından 
İZSİAD üyelerinin 
birbirleriyle 
alışveriş yapması 
sayesinde 
işletmelerine 
fayda 
sağlamasıdır.”

lesi olarak bunu geliştirmeye çalışı-
yoruz fakat bu çalışmaları yaparken 
network ağını nasıl kurarız, üyeler 
birbiriyle nasıl iletişime geçebilir 
diye çok tartışmamız oldu. Bu plat-
form da bu tartışmaların sonunda 
doğdu.

Nasıl kullanılıyor bu platform?
Şunu da belirtmek isterim, geçmiş 
dönemlerde de bu ihtiyaç konuşul-
muş ancak hayata geçmemiş. Böyle 
bir projeyi hayata geçirdiğimiz için 
gerçekten mutluyum. Proje altı ay 
sürdü ve kısa sürede tamamladık. 
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Uygulamamızın nasıl kullanıldığı-
na gelince… Uygulama Android, 
IOS ve WEB tabanlı çalışıyor. Mobil 
uygulamalar ücretsiz olarak Goog-
le Play ve Appstore’dan indiriliyor. 
Tüm üyelerimizin mail adreslerine 
bir kullanıcı adı ve şifre gönderdik. 
Bu şifreyle beraber gönderdiğimiz 
http://panel.izsiad.org.tr/Panel/ 
adres linkine girdikten sonra kul-
lanıcı mail bölümüne derneğimize 
kayıtlı mail adresini ve iletilen şif-
reyi girerek çıkan sayfalardaki bilgi 
formlarını güncelleyebilirler. Ayrıca 
şifrelerini değiştirerek birinci adımı 
tamamlamış olacaklar. Gönderilen 
link adresinden ihtiyaç olur ise yeni 
bilgi veri girişi de ilerleyen zaman-
larda yapabilecekler. Daha sonra 
kullandıkları cep telefonları mar-
kasına uygun uygulama indirme 
alanı arama bölümüne İZSİAD Mo-
bil yazılması sonrası İZSİAD Mobil 
tıklanarak indirme işlemi yapılması 
gerekmektedir. Yükleme işlemi bit-
tikten sonra açılan uygulama giriş 
kısmına kullanıcı mail adresi ve şif-
re girerek uygulama cep telefonun-
dan kullanılır hale gelmesi sağlan-
mış olacaktır. Bu ayarlar konusunda 
problemi olan üyelerimize dernek 
ofis kadromuz da yardımcı olmak-
tadır.  

Bu uygulamanın temel özelliği ve 
faydaları hakkında neler söyler-
siniz?
Bu uygulamanın içinde öncelik-
le İZSİAD üyelerinin tamamına ait 

tüm bilgiler var. Üyenin firmaları, 
çalıştığı alan, firma adresleri, tele-
fonları, irtibat bilgileri, doğum gün-
leri, dernek etkinlikleri duyuruları, 
dernek içi bildirimleri, o üyeye ait 
tüm bilgileri görebiliyorsunuz. Ör-
neğin inşaat, mobilya, güvenlik ve 
benzeri satın alım yapmak istediği-
nizde arama kısmında bu kelime-
leri girdiğiniz zaman firma ve kişi 
bilgileri karşınıza çıkıyor. Firmaların 
iletişim bilgilerini görebiliyorsunuz. 
Üyeler arası etkileşimi arttırabilmek 
adına güzel bir yöntem. Aynı şekil-
de kişiyi aratıp çalıştığı sektörü de 
görebiliyorsunuz. Önceden bunu 
katalog aracılığıyla yapıyorduk. 
Bunu dijital ortama çektik, üyeleri-
mizden değişen verilerini de sürek-
li güncellemelerini istiyoruz. Ayrıca 
mobil uygulama içinde yönetim 
kurulunun faaliyetleri, danışma ku-
rulunun faaliyetleri ve duyuruları 
takvimler halinde görebiliyoruz. CV 
havuzu denen bir havuz da oluş-
turduk. Bu sayede nitelikli eleman 
bulma işlemlerini de dijital ortama 
çektik. Ayrıca dergimizin tüm sayı-
larını PDF formatında bu uygulama 
içinde de bulabiliyorsunuz. Kısaca 
platformumuz üyelerin birbirleri 
ile etkileşimini arttıran, birlikte iş 
yapmalarını sağlayan bir sinerjiye 
dayanıyor.

İZSİAD üyelerinin kullanım oranı 
nasıl?
Şu anda bu uygulamanın kullanımı 
yüzde 30’un biraz üzerinde ve sü-

rekli artması için çaba gösteriyoruz. 
Önümüzdeki günlerin ilk etkinli-
ğinde stant kurma kararı da aldık. 
Bu platformu hazırlayan firmamızın 
da katılım ve desteği ile üyelerimizi 
bilgilendirmek, zorlandıkları yerler-
de yerinde destek vermek üzere ça-
lışmalar yürüteceğiz. Zamanla bu 
oranın artacağına inanıyoruz. Bunu 
sağlamak için de çalışacağız. Bu tür 
platformlar sürekli geliştirilmek zo-
rundadır. İhtiyaçlara göre zaman 
içinde bu uygulamaya eklemeler 
yapacağız. Kullanıcı sayısını arttır-
madan bu tür uygulamalar amacı-
na ulaşamaz. Bu yüzden öncelikli 
amacımız üyelerimizin etkin bir şe-
kilde uygulamayı kullanmaları. 

Dijitalleşme açısından İZSİAD’da 
başka neler yapılıyor?
İZSİAD olarak mobil uygulamanın 
dışında dijitalleşme ile ilgili olarak 
farklı projeler geliştirmemiz ge-
rektiğini düşünüyorum. Derneğin 
günlük işlerinin de dijitalleşmesi 
için çaba sarf etmemiz gerekiyor. 
Dernek yönetim ve işletim süreçle-
rimizi dijital platformlara taşıyarak, 
derneğimizin kurumsal hafızasının 
korunması, bu bilgilerin işlene-
rek derneğin faaliyet yönetim ve 
işletim kalitesine fayda sunması 
derneğimizin önceliği olacaktır. Di-
jitalleşme kapsamında güncel ihti-
yaçlarımızı ve atılacak adımlarımızı 
belirlemek derneğimizin vizyonu 
ve misyonu kapsamında süreklilik 
arz edecektir. 

RÖPORTAJ

"Bu uygulamanın içinde öncelikle İZSİAD üyelerinin tamamına ait tüm 
bilgiler var. Üyenin firmaları, çalıştığı alan, firma adresleri, telefonları, 
irtibat bilgileri, doğum günleri, dernek etkinlikleri duyuruları, dernek içi 
bildirimleri, o üyeye ait tüm bilgileri görebiliyorsunuz.”
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TAİDER ve Aile İşletmeleri ko-
nulu bir sunum yapan Şerife 
İnci Eren, dünyada aile işlet-

melerinin kurumsallaşma oranları 
ve ülkemizdeki aile işletmelerinin 
kurumsallaşmaya yaklaşımı açısın-
dan durumunu anlattı. Toplantının 
açılış konuşmasını yapan İZSİAD 
Yönetim Kurulu Başkanı Hasan Kü-
çükkurt, ülkemizdeki birçok büyük 
kuruluşun aile işletmesi olduğu-
nu ve aile işletmelerinin özellikle 
üçüncü kuşaktan sonrasına taşın-
makta güçlük çektiğini belirterek, 
“Bu anlamda TAİDER önemli bir 
misyonu yerine getirerek kurum-
sallaşma yolunda adım atmak iste-
yen aile işletmelerine hem eğitim 
hem rehberlik hizmeti veriyor. İZSİ-
AD üyeleri olarak biz de TAİDER’in 
hizmetlerinden yararlanalım ve 
kurumsallaşma yönünde adımları-
mızı atalım” diye konuştu. Özellikle 
Şerife İnci Eren’in dünyadan verdiği 
örneklerle beraber kurumsallaşma 

yolunda önemli adımlar atmış olan 
kendi aile işletmesi İnci Holding 
hakkında verdiği bilgilerin önemi-
ne dikkat çeken Küçükkurt, “İna-
nıyorum ki bu toplantıdan sonra 
benim de üyesi olduğum TAİDER’e 
yeni üyeler dahil olacak. TAİDER’in 
bu yolda verdiği eğitim, seminer ve 
toplantılar son derece faydalı” dedi.

Kurumsallaşmaya emek 
verin 
Yaptığı sunumda dünyadaki aile iş-
letmelerinin kurumsallaşma oran-
larından bahseden TAİDER Kurucu 
Başkanı Şerife İnci Eren, dünyada 
birçok ülkenin bu konuya bizler-
den çok daha önce kafa yormaya 
başladığını ifade etti. Aile şirket-
lerinin üçüncü kuşak sonrasına 
taşınma konusunda ülkemizdeki 
oranın yüzde dört olduğunu ifade 
eden Eren, “Ancak bu düşük oran 
yanıltmasın. Dünyada da yüzde 

İzmir Sanayici ve İş İnsanları Derneği (İZSİAD) tarafından düzenlenen 
Çarşamba Toplantıları’nın konuğu Türkiye Aile İşletmeleri Derneği 
(TAİDER) Kurucu Başkanı Şerife İnci Eren oldu.

Aile işletmelerine 
kurumsallaşma çağrısı 

dört, yüzde altı, yüzde sekiz gibi 
rakamlar da çok. Bu konuya emek 
verirseniz sonuç alabiliyorsunuz” 
dedi. Halka açılan şirketlerin ku-
rumsallaşmayı oturttuğunu söyle-
yen Eren, “Almanya’da halka açılan 
şirket sayısı çok fazla olduğu için 
kurumsallaşma konusu aile şirket-
lerinin ana gündem maddesi olu-
yor ve bu konuya fazlasıyla eğili-
yorlar. Bizim ülkemizde de TAİDER 
bu konuda çaba gösteren, emek 
koyan aileleri, aile temsilcilerini bir 
araya getirerek eğitimler, çalışma-
lar yapıyor, yol haritaları çıkarıyor, 
fikir alışverişi yapmaları yönünde 
bir platform oluşturuyor” diye ko-
nuştu. 

Şerife İnci Eren, Hasan Küçükkurt
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Sanayici ve iş insanları olarak be-
lediyeyle el ele vererek ortak 
projeler geliştirmekten büyük 

memnuniyet duyacağını dile getiren 
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 
Küçükkurt, “Daha güzel ve dünyanın 
ilgisini çeken bir İzmir için birlikte ça-
lışalım” dedi. Geçmiş yıllarda olduğu 
gibi on binlerce yurttaşın katıldığı 10 
Kasım törenlerinin stadyumlarda ya-
pılmasını ve İZSİAD olarak bu tür or-
ganizasyonlarda birlikte çalışmaktan 
mutluluk duyacaklarını söyleyen Kü-
çükkurt, İzmir-Selanik arasında karşı-
lıklı gemi seferi düzenleneceği habe-
rinden de büyük sevinç duyduklarını, 
kültürel alışverişin yanı sıra iki şehrin 
ekonomik ilişkilerine de katkı sağla-

yacağı için Belediye Başkanı Tunç So-
yer’i desteklediklerini ifade etti. 

Soyer’e kitap hediye edildi
İzmir'in her kesiminden çok büyük 
bir teveccüh ve ilgi olduğunu, ilgiden 
memnuniyet duyduklarını söyleyen 
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı 
Tunç Soyer, İzmir’e birçok müze ka-
zandıracaklarının da müjdesini verdi. 
Başkan Soyer'in ‘ziyaretlerde çiçek 
değil, kütüphaneye bağışlanmak 
üzere kitap getirin’ çağrısına İZSİAD 
da kulak verdi. İZSİAD Yönetim Kurulu 
Üyesi Hüseyin Cengiz, kendi yazdığı, 
Cemal Süreya'nın yaşamını anlatan 
"Yalnızlığın Başkenti" adlı romanını 
Soyer'e hediye etti.

İzmir Sanayici ve İş İnsanları Derneği (İZSİAD) Yönetim Kurulu Üyeleri, 
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç Soyer’i ziyaret etti. Görüşme 
kapsamında İzmir için ortak projeler üretme mesajı verildi.

İZSİAD Tunç 
Soyer’i ziyaret etti

Tunç Soyer, Hasan Küçükkurt



30

RÖPORTAJ

Sektöründe öncü olma vizyonu ile hareket eden 
Apranti Mühendislik, saygın marka değeri ve 
sektör tecrübeli ekibiyle hizmet veriyor. 20 yıl-

dır kimya mühendisi olduğunu ve 2005 yılında Ap-
ranti Mühendislik firmasını kurduğunu belirten Şe-
nay Tanrıkulu, sorularımızı yanıtladı. 

Bize biraz kendinizden bahsederek Apranti Mü-
hendislik hakkında bilgi verir misiniz?
20 yıldır kimya mühendisiyim. Dokuz Eylül Üniver-
sitesi’nde işletme masterı yaptım. Mezun olduğum-
dan beri de aynı sektörde çalışıyorum. 2005 yılında 
Apranti Mühendislik firmasını kurdum ve kimyasal, 
boya ve boyahanelerde kullanılan hava filtreleri sa-
tıyorum. Chemetall, AAF ve DYO Boya'nın Ege Bölge 
Bayisi olarak hizmet veriyoruz. Kimyager ve kimya 

2005 yılından bu yana sunduğu 
teknik çözümlerle iş hayatında etki 
ve fark yaratmaya devam eden 
Apranti Mühendislik, sektörlerinde 
çok önemli yere sahip uluslararası 
markalar Chemetall, AAF ve DYO 
Boya'nın Ege Bölge Bayisi olarak 
satışını gerçekleştirdiği ürünlerle 
dünyanın kalitesini Türkiye’de 
temsil ediyor. 

Boya sektöründe kadın eli

Şenay Tanrıkulu

Röportaj: Ramazan Karasu
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mühendisliği mezunu 15 kişilik eki-
bimiz var. Her üç konuda da teknik 
destek veriyoruz. Üç işimiz de hem 
satış hem teknik destek olarak yü-
rüyor. Kendi işimi kurmadan önce 
beş yıl özel bir firmada çalıştım. İşi 
ilk kurduğumda sadece hava filtre-
leri vardı. Bir yıl sonra yüzey işlem 
kimyasalları geldi, iki yıl sonra da 
boya geldi. 

İşinizi kurarken zorluk yaşadınız 
mı?
İşimi çok seviyorum. Aynı sektör-
de uzun yıllar çalışmak, iyi bir şey 
çünkü orada isminiz oluyor. 20 
yıldır aynı sektördeyim. Benim bir 
yere ürün satıp satmamam önemli 
değil. Rakipler de sattığında beni 
arayıp danışan çok insan oluyor. 
Sektörde danışılan biriyim. Bu sü-
rece gelene kadar birçok zorluk ya-
şadım. Laboratuvarlar kadınlardan 
soruluyor, satış ve üretimi erkekler 

“2005 yılında 
Apranti 
Mühendislik 
firmasını 
kurdum ve 
kimyasal, 
boya ve 
boyahanelerde 
kullanılan 
hava filtreleri 
satıyorum. 
Chemetall, AAF 
ve DYO Boya'nın 
Ege Bölge Bayisi 
olarak hizmet 
veriyoruz.”

yapıyor. İzmir’de olmamızdan kay-
naklı sanırım, ben kadın olduğum 
için hiçbir dezavantaj yaşadığımı 
düşünmüyorum. İşinizi biliyorsanız 
avantajınız oluyor. Çünkü üretimi 
herhangi birine teslim edemiyorsu-
nuz. Bizim sektörde işi bilen bu işi 
götürebiliyor. Mühendis kadınlar, 
erkeklerden daha fazla çalışmak 
zorunda kalıyor sadece. Öncelikle 
iyi bir mühendis olduğunu kanıtla-
mak zorunda. Bundan sonra üreti-
mi size teslim edebiliyorlar. 

Ekonomiyi nasıl değerlendiriyor-
sunuz?
Belli bir şey kazanmadan harcama-
ya alıştırılmışız. Biz öyle harcıyoruz 
ki… İşletmeler de bu yüzden ba-
tıyor. Ucuza kredi bulduk, hemen 
kullanalım diyorlar ama bunu nasıl 
öderim diye düşünmeden… Ge-
lir olmadan krediyi bulsan ne fark 
eder ki? Kimya sektöründe ülke 
olarak çok ileri değiliz. O yüzden 
her şeyi ithal etme gereği duyu-
yoruz. Ayrıca büyük yatırımlar ge-
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rektiriyor. Hammaddeler dünyada 
birkaç tekelin elinde. O yüzden de 
üretim yapmak zor ülkemizde. 

Ekonomik anlamda zorlu bir 
süreçteyiz. Siz bu süreçte neler 
yapıyorsunuz?
Yılbaşından beri sanayi üretimleri 
yüzde 15-20 arasında düştü. Eğer 
işinin başındaysa, müşterinin nab-
zını tutuyorsa, müşteriye de gidip 
geliyorsa ona göre önlemlerini 
alıyor. Fazla açılmıyor, yatırımları 
o anda yapmıyor, daha sonra yapı-
yor. İhracatımız var ama çok büyük 
oranlarda değil. Böyle süreçlerde 

daha çok çalışmak gerekli. Yeni 
projeler yapmak önemli…

Kendi işini kurmak isteyenlere, 
gençlere ve kadın yöneticilere 
uzun yıllardır iş hayatında ve 
kendi işini kuran biri olarak neler 
tavsiye edersiniz? 
Öncelikle profesyonel olarak mı 
çalışacak girişimci olarak mı, ka-
rar vermeleri şart. Her iş insanının 
gerçekçi bir hedefi olması lazım. 
İnsanın hayallerinin peşinden git-
mesi önemli. İnsan hayallerinin pe-
şinden giderse başarılı olur, mutlu 
olur. Hayatta ne pahasına olursa 

olsun dürüst olmalı, verdiği sözü 
mutlaka tutmalı. Başarının bir ki-
şiye değil, bir takıma ait olduğunu 
unutmamalı ve iyi bir takım kurma-
lıdır. Bunların yanında sabır olma-
dan olmaz tabii…

İZSİAD hakkında görüşlerinizi 
paylaşır mısınız?
İZSİAD’a 2006’dan beri üyeyim. Çok 
güzel dernekler de var ama birbiri-
mizi tanıyıp birbirimizle iş yapma 
anlamında İZSİAD çok etkili oluyor. 
Böyle zor zamanlarda üyeler olarak 
birbirimize sahip çıkmalıyız. İZSİ-
AD’lı olmanın farkını göstermeliyiz.

RÖPORTAJ

“Her iş 
insanının 
gerçekçi bir 
hedefi olması 
lazım. İnsanın 
hayallerinin 
peşinden 
gitmesi 
önemli. İnsan 
hayallerinin 
peşinden 
giderse 
başarılı olur, 
mutlu olur.”
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İZSİAD üyeleri
Tunceli’de buluştu
Tunceli’ye bir gezi 
düzenleyen İZSİAD 
üyeleri, Türkiye’nin 
güzelliklerini 
keşfettikleri için mutlu 
olduklarını söyledi.

Üyeler arası ilişkileri güçlen-
dirmek adına önemli faali-
yetlere imza atan İzmir Sana-

yici ve İş İnsanları Derneği (İZSİAD), 
etkinliklerine bir yenisini ekledi. 
Tunceli’ye gezi düzenleyen İZSİAD 
üyeleri, üç gün boyunca keyifli an-
lar geçirdiğini söyledi. Ovacık gezi-
sinin ardından Gözeler de öğle ye-
meği yiyen İZSİAD üyeleri, gezinin 
ikinci gününde Munzur Nehri’ni zi-
yaret etti. Gezinin son gününde Pa-
noromik Diyarbakır Turu’nun ardın-
dan İzmir’e dönen İZSİAD üyeleri, 
birlikte dolu dolu üç gün geçirdik-

lerini belirtti. Dernek olarak üyele-
re yönelik etkinliklerin süreceğini 
belirten İZSİAD Yönetim Kurulu 
Başkanı Hasan Küçükkurt, “İZSİAD, 
üyeleri arasında sıcak ilişkilerin ku-
rulduğu ve bu sayede iş anlamında 
ortak projelerin hayata geçtiği bir 
dernek. Her yıl çeşitli etkinliklerle 
bu bağı güçlendirmeye ve her ko-
nuda üyelerimizle bir arada olmaya 
çalışıyoruz. Seyahatlerimiz de et-
kinliklerimiz de sürecek” dedi.
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Birçok büyük sanayi kuruluşu-
na metal mamul ve yarı ma-
mul üretimi yapan Egesan 

Demir’in Yönetim Kurulu Başkanı 
İzzet Şanlı, metal sektörünün ülke 
ekonomisine büyük katkısı oldu-
ğunu söyledi. İZSİAD’ın üyelerine 
birçok şey kattığını söyleyen Şanlı, 
sorularımızı yanıtladı. 

Sizi tanıyabilir miyiz?
Bornova Anadolu Lisesi ve Dokuz 

Eylül Üniversitesi Endüstri Mühen-
disliği mezunuyum. 1992’de üni-
versiteye başladım. Abim babamla 
beraber işin başındaydı. Çocuklu-
ğumuzdan beri işin içindeyiz. En-
düstri mühendisliği bizim zamanı-
mızda bu kadar bilinen bir meslek 
değildi ama bilerek, araştırarak, 
severek seçtiğim bir meslekti. Yük-
sek lisansa devam ederken 1997’de 
abim vefat edince işin başına geç-
mek durumunda kaldım. Kısa süre 

içinde babamın da güveni saye-
sinde işin neredeyse tamamı bana 
kaldı. İyi okullarda okudum ama 
en büyük okul babamın yanındaki 
sürelerdi. Bir hata yapsam bile yan 
odada onun düzelteceğini bilmek 
büyük nimetti. O zamanlar ben hız-
lıydım, niye yapmıyoruz dediğim 
şeyleri şimdi babamdan çok daha 
uzun süre düşünerek yapıyorum. 
Çünkü sağlama yapacak bir yer 
yok. 

1979 yılında geri kazanım işiyle demir-çelik sektörüne adım atan ve 
şu anda ikinci kuşak temsilcisi İzzet Şanlı tarafından yönetilen Egesan 
Demir, otomotiv yan sanayi, makine, inşaat, tarım, enerji, ısıtma-
soğutma, reklam ve dekorasyon sektörlerine sac işleme hizmeti veriyor. 

“İZSİAD üyesi 
olmaktan 
ve yönetici 
olarak hizmet 
vermekten 
gurur 
duyuyorum”

Röportaj: Handan Korhan
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“Rahmetli 
babamın 
ortağıyla kurduğu 
şirketimiz 
40 yılı aşkın 
süredir faaliyet 
gösteriyor. 
1987 yılından 
beri Egesan 
Demir A.Ş. olarak 
yolumuza devam 
ediyoruz.”

Şirketiniz hakkında bilgi verir 
misiniz?
Rahmetli babamın ortağıyla kurdu-
ğu şirketimiz 40 yılı aşkın süredir fa-
aliyet gösteriyor. 1987 yılından beri 
Egesan Demir AŞ olarak yolumuza 
devam ediyoruz. 1979’da geri ka-
zanım işine başlamışız. O tarihten 
beri hep demir çeliğin içindeyiz. 
Başlangıcımız metallerin geri ka-
zanımı. Büyük fabrikaların endüst-
riyel atıklarının satın alınıp işlenip 
eritme ocaklarına, dökümhanelere 
satılması şeklindeydi. Bu işi 2012 
yılına kadar sürdürdük. Şu anda 
yaptığımız iş metal terziliği. Lazer, 
plazma, abkant ve giyotin makina-
larımızla müşterinin siparişine göre 
iki ve üç boyutlu metal mamul ve 
yarı mamul üretiyoruz. Makine, 
otomotiv, çelik konstrüksiyon, in-
şaat sektörü ve metal gördüğünüz 
hemen her yerde bir şekilde sektör 
olarak biz varız. 

Sektörünüzde sizi ayrıcalıklı kılan 
özellikler neler?
Sektörümüzde İzmir’de özellikle 
çok fazla makine yatırımı oldu. Ka-

pasitenin çok üzerinde makine ya-
tırımı olduğu için çoğu da atıl du-
ruyor maalesef. 2000’lerin başında 
İzmir’de birkaç lazer kesme maki-
nesi vardı, 2011’de ben yatırım yap-
tığımda 100’ün üzerindeydi. Birkaç 
sene önce 400’den çok olduğun-
dan bahsettiler, şu an çok daha faz-
lası vardır. Şu an iki kilometre çapta 
aynı işi yapan 10’un üzerinde firma 
var. Makine aynı, sac aynı… Böyle 
olunca da hizmet, güler yüz, kalite, 
zamanında teslim gibi unsurlar öne 
çıkıyor. Biz de onlarla yerimizi koru-
maya çalışıyoruz.

Hedefleriniz hakkında bilgi verir 
misiniz?
Yatırım projelerimizi herkes gibi as-
kıya aldık, önümüzü görmeye çalı-
şıyoruz. Ekonomi güllük gülistanlık 

değil ama çok da karamsar deği-
lim. Mücadele etmeden hiçbir şey 
olmuyor. Ben 1994’ten beri bütün 
krizleri işin içinde yaşadım. Hepsin-
de de KOBİ’lerin sırtında memleket 
ayağa kalktı. Yine öyle olacaktır. 
Biraz hevesimiz kırıldı ama müca-
deleyi bırakmamamız lazım. Yine 
bizim sırtımızda yükselecek mem-
leket. 

Şirket olarak siz neler yapıyorsu-
nuz bu ortamda?
Hepimizin ilk olarak yapması gere-
ken şey maliyetleri azaltmak. Çün-
kü piyasa herkes tarafından o kadar 
bilinir oldu ki satarken çok büyük 
farklar koyamıyorsunuz. Kimsenin 
yapmadığı bir işi yapmanız ya da 
kimsenin yapmadığı gibi yapma-
nız lazım. Öyle olmadığı için satışta 

İzzet Şanlı
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fark yok, alışta, işlemede, içerideki 
maliyetlerde bir şeyler yapmanız 
gerekiyor. 4-5 yıldır dövizle alışveri-
şi bıraktım. TL olarak faturamı alıyo-
rum, TL olarak borcumu biliyorum. 
Yıllar önce başladığımız tedbirler-
den biri buydu. Bu ortamda büyük 
yatırımlar yapmadan, mevcut ma-
kinelerimize küçük ilavelerle yeni 
neler yapabiliriz diye araştırıyoruz. 
Çok bildiğim sektörün dışına çık-
mayı düşünmüyorum. İşimizle ilgi-
li şansımız, makine yatırımını çok 
önce tamamladığımız için şu anda 
çeşit olarak bir eksiğimiz yok.

İZSİAD ile tanışmanız ne zaman 
oldu? İZSİAD hakkında neler 
söylersiniz?
İZSİAD’a 2004 yılında üye oldum. 
2009 yılında yönetime girdim. İki 
dönem yönetimde devam ettim. 
İkinci dönem, Ayhan Baran başkan-
lığında genel sekreterlik yaptım. 
2013 yılından itibaren de danışma 
kurulu üyesi olarak devam ediyo-
rum. İZSİAD, üyesi olmaktan ve yö-
netici olarak da hizmet vermekten 
gurur duyduğum bir dernek. Çok 
başarılı, İzmir’e faydalı başka der-
nekler var ama İZSİAD’ın en önemli 

farkı, çok daha geniş bir yelpazeye 
hitap ediyor olması. Çok farklı yaş 
gruplarından, çok farklı sektörler-
den, çok farklı firmalara ulaşıyor. 
Bunun zenginliğini de her zaman 
yaşıyoruz. Konjonktürün uygun 
olduğu zamanlarda İzmir’in ve ül-
kenin gelişimi anlamında büyük 
katkılar her zaman verecektir. İzmir 
için örnek bir dernek, diğer tüm 
kurumlarla diyaloğu da çok iyi. Ay-
han Baran başkanımız döneminde 
derneğimizin altyapı çalışmalarını 
büyük ölçüde tamamladık. Bu dö-
nemde ise Hasan Küçükkurt ve yö-

“4-5 yıldır dövizle 
alışverişi bıraktım. 
TL olarak faturamı 
alıyorum, TL 
olarak borcumu 
biliyorum. Yıllar 
önce başladığımız 
tedbirlerden biri 
buydu.”
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netiminin başarılı çalışmalarıyla İZ-
SİAD üyelerine daha çok dokunan 
bir dernek oldu. Üyelerin birbiriyle 
diyaloğunu, alışverişini teşvik eden 
bir dernek. Birçok üyemiz birbiriy-
le keyifle çalışıyor. Toplantılar da 
gayet verimli oluyor. Dernek, vakıf 
gibi işler gönüllülüğe dayanıyor 
ancak herkesin bir şekilde nöbet 
alması gerekiyor. 

İzmir ile ilgili neler düşünüyorsu-
nuz?
İzmir’in çocuklarımız için cazip 
kalması ve İstanbul, yurt dışı dü-
şünmemeleri için bu dönem biraz 
daha fedakarca çalışmamız gereki-
yor. Bu dönem ne kadar yavaşlamış 
olsa da emlak, inşaat işleri yanında 
sanayicilik yapılmaz gibi duruyor 
ama hepimiz emlak ve inşaat işi 

yaparsak, hepimiz yerlerimizi ki-
raya verelim biz oturalım demeye 
başlarsak 10-20 sene sonra çocuk-
larımızın yapabileceği bir iş olma-
yacak. O yüzden diğerlerine göre 
çok karlı olmamasına rağmen ge-
leceğimiz için devam etmemiz ge-
rekiyor. Nasıl ki tarımda dışarıdan 
ucuza geliyor diye birçok şeyi üret-
medik, şimdi pahalı diyoruz, sana-
yide de aynı şekilde, üretime ve 
özellikle ihracata devam etmemiz 
gerekiyor. Bizim firma olarak birkaç 
denememiz oldu, istediğimiz kıva-
ma gelemedik ama ihracat ağırlıklı 
üretime devam etmemiz gerekiyor. 
İZSİAD gibi sivil toplum örgütleri-
nin her zaman yaptığı gibi bundan 
sonra da görüşlerini, fikirlerini pay-
laşması, kamuoyuna güçlü şekilde 
duyurması gerekiyor. 

Aile şirketlerinin yapması gerekti-
ği şeyler konusunda neler söyler-
siniz?
Aile şirketleri çok nadiren üçüncü 
kuşaklara geçiyor. Ben, eşimle be-
raber ikinci kuşak olarak devam et-
tiriyorum. Ben biraz daha şanslıyım 
çünkü bildiğini, sorumluluğunu, 
yetkisini aktaran bir babayla çalış-
tım. Babalara naçizane bu yıllardan 
geçmiş biri olarak şunu söylüyo-
rum, liyakate göre yetki devri ol-
madan, hata yapmadan hiçbir şey 
öğrenilmiyor, o yüzden yetki devri 
kesinlikle gerekiyor. İşleri profesyo-
nele teslim etmekten kaçınmamak 
gerekiyor. Sonraki neslin bu işe 
hevesi yoksa bunu zayıflık olarak 
görüyoruz ama değil. Hem onun 
mutluluğu hem de şirketin bekası 
açısından ısrarcı olmamak gere-
kiyor ya da bu işi devam ettirecek 
nesil varsa kademeli olarak yetki 
devredip küçük hatalar yapmasına 
izin vermek gerekiyor. Başka türlü 
öğrenilemiyor. Çalışanlarıma yetki 
verdiğim zaman her dakika “o ne-
dir, bu nasıl oldu, ne yaptınız” diye 
sormuyorum. Sonuca bakıyorum, 
çok büyük bir kayıp olmayacaksa 
hata yapmalarına da izin veriyorum 
ki yaşayıp görsünler. Aile şirketle-
rinin kurumsallaşması bizim için 
biraz klişe bir hedef oluyor. Profes-
yonel birinin gelmesiyle ve her şeyi 
yazıya dökerek kurumsallaştık sa-
nıyoruz. Kurumsallaşmadan ziyade 
sistem ve prensiplere inanıyorum 
ben. Bugüne kadar gördüğüm 
bütün büyük firmalar prensipler 
üzerine büyümüşler. Çok büyük 
sermaye, tecrübe, bilgi bir yerlere 
getiriyor ama büyüyen firmaların 
hepsinin arkasında prensipler var. 
Biz prensipleri devam ettirmeye 
çalışıyoruz. 40 senedir saygın bir 
şekilde devam etmemizin başlıca 
sebebi budur. 
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1964 yılında Gölcük Kocaeli’nde 
doğdu. Dokuz Eylül Üniversitesi 
Mimarlık Mühendislik Fakültesi Şe-
hir Bölge Planlama Bölümü’nden 
mezun oldu. Şehir planlama ve 
danışmanlık alanında faaliyet gös-
teren ÇAKANŞİMŞEK Pln. İnş. Dan. 
Tic. LTD. ŞTİ. firmasının kurucusu 
Çakanşimşek bekardır.

Fuat Duman
1978 yılında İzmir’de doğdu. 
Anadolu Üniversitesi İktisat Fa-
kültesi’nden mezun oldu. Turizm 
alanında faaliyet gösteren Du-
manlar Turizm Seyahat Acente-
liği LTD. ŞTİ. firmasının kurucusu 
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Aydın Ünlü
Dış Ticaret Danışmanı, 
Gümrük Müşavir Yardımcısı

İhracat zor iş, 
bizi aşar mı?

İthalat - ihracat yapan firmaların 
gümrükleme hizmetlerini ve dış 
ticaret danışmanlığını yaptığım 

için birbirinden çok farklı sektörler-
de ticaret yapan firmalarla çalışma 
olanağı buluyorum. Bu çeşitlilik 
kısmen de olsa piyasaların dalga-
lanmalara karşı verdiği tepkileri ilk 
okuyan meslek gruplarından biri 
olmamızı sağlıyor. Kriz, küresel eko-
nominin yeniden dizaynı, ticaret 
savaşlarının yansıması, dış güçlerin 
oyunu vesaire her ne isim verirsek 
verelim orta yerde çok ciddi bir ti-
cari daralma duruyor. Bu sürecin iki 
yıldan beri aheste aheste geldiğini, 
son aylarda depara kalktığını düşü-
nenlerdenim. Türkiye ekonomisin-
deki yapısal bozukluklar, bunlara 
hal çaresi üretmekteki zafiyetle be-
raber hem kartopu gibi büyüdükçe 
büyüdü hem de tsunami gibi dal-

galarını çok yukarıdan üzerimize 
indirdi. Elbette siyasal olarak çok 
şey söylenmelidir ki her platform-
da söylenmektedir. Ancak nasıl ve 
ne zaman biteceğini, hangi yıkım-
larla sakinleşeceğini, neleri silip 
süpüreceğini kestiremediğimiz bu 
fırtına bize kendi işletmelerimizde 
kriz yönetimini, yeni yollar aramayı, 
yeni alternatifler türetmeyi de öğ-
retmeli, hiç olmazsa düşündürme-
lidir.  Ticaret kar ve zararın kardeş 
olduğu bir pazar ortamıdır. Olağa-
nüstü durumlar olmasa bile bazen 
talihsizlikler bir iflasa neden olabi-
lir. Ancak ticaret yapmaya bir filmin 
başrolünü oynamak diyeceksek, ilk 
ciddi krizde figüran olarak sahneyi 
terk etmek, verdiğimiz emeklere, 
büyüttüğümüz işlere karşı en hafif 
deyimle haksızlık olacaktır. Şu an 
itibariyle konkordato ilan eden fir-
ma sayısı dört bini geçmiş durum-
da. Bunlardan ne kadarı iflastan 
kurtulup hayatına devam edecek 
bilmiyoruz. Ayrıca bu şirketler ar-
kalarından irili ufaklı on binlerce 
firmayı da düştükleri yere doğru 
çekecekler.

Küçülerek ne kadar 
ayakta kalabiliriz?
İçinde bulunduğumuz durumda 
küçük ve orta büyüklükteki işlet-

meler için çalışan sayısını azaltma, 
üretim kapasitesini düşürme, yeni 
yatırımlardan uzak kalma ilk önce 
uygulanan küçülme refleksleri. 
Tabii bu arada mevcudu koruya-
bilmek ve kapanmamak için uzun 
vadeli kredi borçlanması mümkün 
değil. Keza hem kredi faizlerini öde-
yip kar elde etmek mümkün değil 
hem de bankalar kredi vermekten 
yana değil. İç piyasada yüksek kur, 
yüksek faiz, yüksek enflasyon ha-
kim faktörlerken üç aydan başlayıp 
bir yıla varan vadeler de nakit dola-
şımını kangrene çeviriyor ve bizler 
de durmadan usanmadan işlerin 
ne kadar kötü gittiğini, maliyetlerin 
ne kadar arttığını, seçimleri, kamu 
harcamalarını, asgari ücrette artış 
beklentilerini, ödeyemediğimiz 
vergileri anlatıp duruyoruz. Ancak 
küçük-büyük her işletme için çor-
banın kaynaması, tekerin dönmesi, 
makinenin işlemesi gerekiyor ya-
şantımızı sürdürmek için. İç piya-
sadaki bu daralmalardan kendimizi 
koruyabilmenin bir yolu da üretim-
lerimizi ihracata yönlendirmek, 
yüksek döviz kurundan faydalanıp 
yabancı pazarlara üretimlerimizi 
pazarlayabilmekten geçiyor.
İhracat, ithalat, dış ticaret işlem-
leri elbette ticari, hukuki, finansal 
ögeleri ve sonuçları olan ciddi iş-
lemlerdir. Elbette yurtiçi ticaretten 
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daha fazla aktör bulundurur, risk 
barındırır. Ancak nihayetinde bun-
lar da bir takas işlemi, bir alışveriş 
işlemi biraz daha organize edilmiş 
bir ticaret işlemidir. Alıcı ve satıcı 
dışında işin içine banka, gümrük 
müşaviri, gümrük idareleri, nakliye 
acenteleri, sigorta şirketleri ve ihra-
catçı birliklerinin müdahil olduğu 
bir sürecin daha yalın daha az bü-
rokrasi ve prosedürle yapılması da 
mümkün olmaktadır. Yüksek tutarlı 
ve büyük miktarlardaki ürünlerin 
ihracı haricinde daha küçük mik-
tarlardaki ihracatlar için “Mikro İh-
racat” dediğimiz bir uygulamadan 
söz etmek istiyorum. Ürünlerinize 
yurt dışından alıcı bulmak ihracat 
işlemlerinin ilk ve en temel özelliği-
dir. Bu ilişkiyi sağladıktan sonra 150 
kilogram ve 7 bin 500 Euro üst sı-
nırına kadar yapacağınız dış ticareti 
mikro ihracat kapsamında gerçek-
leştirebilirsiniz. Tabii ürünlerinizin 
ihracı için bir kurumun izne de ihti-
yaç olmaması lazım.

Mikro İhracat nasıl 
yapılır?
Öncelikle ürünlerinizi satabilece-
ğiniz alıcılar bulmanız gerekiyor. 
Bunun birçok yolu olmakla beraber 
internet üzerinden Alibaba, Ama-
zon, eBay, Rakuten ve benzeri e-ti-
caret platformlarında ürünlerinizi 
alıcılara sunabilirsiniz. Kendi e-tica-
ret web sitenizi oluşturarak kişisel 
araştırmalarınızla, fuarlara katıla-
rak, meslek odalarının ticaret köp-
rülerini takip ederek de alıcı firma-
lara ulaşabilirsiniz. Sipariş aldığınız 
ürünlerin hazırlanıp ambalajlan-
masından sonra Mikro İhracat ope-
ratörlüğü yetkisine sahip PTT, DHL, 
UPS, TNT, FedEx gibi kargo şirket-
lerine ürünlerinizi teslim etmeniz 
gerekmektedir. Ürünlerinizi kargo 
şirketine teslim ederken Türkçe ve 

yabancı dilde kesilmiş faturalarınızı 
da beraberinde vermeniz gereki-
yor. Hazırlayacağınız Türkçe fatura 
yurtiçi satışta kullandığınız Maliye 
Bakanlığı onaylı koçandan kesilme-
li ve KDV dahil edilmemelidir. Ya-
bancı dilde kesilmiş fatura ticaretin 
yapıldığı ülkenin dilinde ya da ge-
nel olarak İngilizce hazırlanmalıdır. 
Yetkili operatör olan kargo şirketi 
ETGB (Elektronik Ticaret Gümrük 
Beyannamesi) vererek gümrük iş-
lemlerini sonuçlandırır. ETGB sorgu 
numarası ile Mali Müşaviriniz ara-
cılığıyla ihracata yönelik KDV iade-
sinden de faydalanabilirsiniz. Yine 
ihracata verilen fuar, tanıtım gibi 
teşvik ve desteklerinden de yarar-
lanabilirsiniz.
Mikro ihracat yaparken e-ticaret 
platformlarını kullanacaksanız bu 
sistemin kendi içinde bir para trans-
feri güvenlik sistemi bulunmakta-
dır ve alıcı ödemeyi peşin yaptığı 
için risk minimum seviyededir. 
Ancak aracısız yaptığınız ticarette 
genel kabul görmüş ticari güvenlik 
önlemlerini almanız gerekir. Bunun 
en sağlıklı yolu da ürünlerinizin 
alıcıya tesliminden önce paranızın 

hesabınıza transfer edilmesi yoluy-
la ticaret yapmak olacaktır. En fazla 
150 kilograma kadar ve 7 bin 500 
Euro bedele kadar Mikro İhracat 
yapılırken gönderilecek ürünler 
için herhangi bir kurumun izni-
ne ihtiyaç olmaması gerekir. Gıda, 
ilaç, kimyasal ürünler gibi izne tabi 
olanlar, ticari olmayan eşya, tamir 
amaçlı gönderilen eşya, fuarlara 
gönderilen eşya mikro ihracat kap-
samında değildir.

Ayakta kalmak, 
büyümek, büyütmek!
Bu süreçte özellikle yurt dışı pazar-
lara açılmak hem kendi işletmemiz 
hem de ülke ekonomisi açısından 
büyük faydalar yaratacaktır. Döviz 
kazandırıcı etkisi itibariyle mikro 
ihracat girişimleri işletmemize mali 
güç rekabet gücü sağlayacak ülke-
nin de cari açığını kapatan bir et-
kiye sahip olacaktır. Bürokrasiden 
büyük oranda arındırılmış ve yine 
bazı masraflardan tasarruf sağla-
yan mikro ihracat, ihracata yeni 
başlayan işletmelerde de iyi bir de-
neyim oluşturacaktır.
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Yaşar Zengin
Yeminli Mali Müşavir
Bağımsız Denetçi

İş insanının vergi 
yükünü azaltan 
indirimler

Vergi ödemek bir vatandaşlık 
görevidir. Devlet egemenlik 
hakkını kullanarak vatanda-

şından vergi alır. Vergi karşılıksız-
dır, ödenmesi zorunludur, devletin 
de en büyük gelir kaynağıdır. Vergi 
ödemek vatandaşlık bilinciyle doğ-
rudan ilintilidir. Adalet ve eşitlik 
ilkeleri uygulandığında vergi öde-
mek, ödeyende direnç oluşturmaz. 
Her ne kadar vergi, ödeyene doğ-
rudan bir menfaat sağlamazsa da 
toplum açısından verginin karşılığı 
güvenlik, sağlık, eğitim, adalet gibi 
hizmetlerdir. 
Vergiler kanunla konulur. Yönet-
melikler, tebliğler ve benzeri ikincil 
mevzuatlar kanunların uygulanma-
sına açıklık getirir. Vergi kanunları 
verginin konusunu, mükellefini, tu-
tarını, istisna ve muafiyet hallerini, 
ödeme zamanını, müeyyidelerini 
düzenler. Vergi belirlenen kurallara 

göre beyan edilip ödenmediğin-
de devlet cebri tahsilat yapar, fiilin 
durumuna göre cezai yaptırım da 
uygular. Devlet hükümranlık hak-
kını kullanarak vatandaşından ver-
gi alırken, vatandaşın da devletin 
sağladığı bazı imkanları kullanarak 
vergiden kaçınma, istisna ve mua-
fiyetlerden yararlanma gibi hakları 
vardır. Vergide asıl kural ödenme-
si gereken verginin ödenmesidir. 
Ödenmesi gereken vergi ise vergi-
ye tabi matrahın doğru hesaplan-
masına bağlıdır. Bu hesaplamalar 
gelir ve gider belgeleri esas alına-
rak yapılmaktadır. İçinde bulunulan 
ekonomik ortamda vergi planlama-
sı yapmak, indirim ve istisnalardan 
yararlanmak, sonuçta vergiden 
tasarruf yaparak yatırımlara yönel-
mek daha da önemli hale gelmiştir. 
Bu düşünceyle vergi mevzuatımız-
da yer alan ve iş insanının vergi yü-
künü kısmen de olsa azaltan bazı 
indirim ve istisnalar hakkında aşa-
ğıda çok kısa bilgiler verilmeye ça-
lışılmıştır.

1. Vergiye Uyumlu 
Mükellef İndirimi
Bu indirim ilk kez 2018 yılında veri-
len gelir ve kurumlar vergisi beyan-
namelerinde uygulanmıştır. İndi-
rimden yararlanmanın esas koşulu 

son üç yıla ait beyannamelerin sü-
resinde verilmesi ve tahakkuk eden 
vergilerin vadesinde ödenmesidir. 
Uygulamadan hem gelir hem de 
kurumlar vergisi mükellefleri yarar-
lanabilmektedir. İndirim tutarı be-
yannamede yer alan verginin yüzde 
beşi kadardır. Örneğin 5.000.000,00 
TL matrah (kar) üzerinden hesapla-
narak ödenmesi gereken kurumlar 
vergisi 1.100.000,00 TL’dir. Vergiye 
uyumlu mükellef indirimi hesap-
lanan bu verginin yüzde beşi olan 
55.000,00 TL olacaktır. Bu indirim-
den yararlanmak için son üç yıla ait 
vergi beyannamelerinin zamanın-
da verilmesi, vergilerin vadesinde 
ödenmesi ve vergi borcunun olma-
ması yeterlidir.   

2. Yatırım Teşvik Belgesi Kap-
samındaki Yatırımlarda Vergi 
İndirimi
Yatırım teşvik belgesi kapsamında 
yapılan yatırımlarda KDV istisnası, 
gümrük vergisi muafiyeti, sigorta 
primi desteği, yatırım yeri tahsi-
si, bazı bölge ve sektörlere özgü 
faiz desteği ve hatta ücretlerden 
kesilen gelir vergisi desteği bulun-
maktadır. Bu destekler çok önemli 
olmakla birlikte özellikle bazı sek-
törlerdeki yatırımlar için uygulanan 
vergi indirimi desteği inanılmaz dü-
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zeydedir. Bu desteğe yatırıma katkı 
tutarı denilmektedir. Yatırıma katkı 
tutarı, ödenmesi gereken gelir veya 
kurumlar vergisinin ödenmeyerek 
yatırımın devlet tarafından karşıla-
nan kısmını ifade etmektedir. Genel 
olarak bölgesel yatırımlarda yüzde 
15 ile yüzde 50 arasında değişen 
yatırıma katkı tutarları, yatırımın 
imalat sanayiine yönelik olması ve 
harcamaların 2017, 2018 ve 2019 
yıllarında gerçekleşmesi halinde, 
yüzde 30 ile yüzde 65 arasına yük-
selmektedir. Örneklemek gerekirse; 
2019 yılı için imalat sanayiine yö-
nelik 10 milyon lira tutarında yatı-
rım harcaması gerçekleştiğinde bu 
harcamanın asgari 3.000.000,00 TL, 
azami 6.500.000,00 TL tutarındaki 
kısmı devlet tarafından karşılana-
caktır. Devletin sağladığı desteği 
ifade eden yatırıma katkı tutarı, ya-
tırımın yapıldığı bölgeye ve sektöre 
göre değişkenlik göstermektedir.

3. Ar-Ge İndirimi
Gelir veya kurumlar vergisi mükel-
leflerinin bünyelerinde gerçekleş-
tirdikleri Ar-Ge ve yenilik harcama-

larının tamamını kazançlarından 
indirme olanağı bulunmaktadır. Ar-
Ge indiriminden yararlanmak için 
Ar-Ge veya Tasarım Merkezi belge-
sine sahip olmak veya Ar-Ge pro-
jelerinin Bilim Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı tarafından Ar-Ge ve yeni-
lik projesi olarak değerlendirilmesi 
gerekir. İndirim tutarı, gerçekleşen 
Ar-Ge harcaması kadar olup bunun 
vergisel avantajı kurumlar vergisi 
mükelleflerinde harcama tutarının 
yüzde 22’si kadardır. Kurumlar ver-
gisine esas kazancı 5.000.000,00 
TL olan bir şirketin 1.000.000,00 TL 
tutarında Ar-Ge harcaması olması 
halinde, Ar-Ge indiriminin sağladığı 
vergi avantajı 220.000,00 TL’dir. 

4. Gayrimenkul Satış Kazancı 
İstisnası
İki tam yıl süreyle kurumların akti-
finde bulunan gayrimenkulün el-
den çıkarılmasından doğan kazan-
cın yüzde 50’si vergiden istisnadır. 
Bu istisnadan sadece kurumlar ya-
rarlanabilir, gelir vergisi mükellefleri 
yararlanamaz. İstisnadan yararlan-
mak için kanunda yazılı koşullara 

uyulması gerekir. Bu koşulların en 
önemlisi satış bedelinin iki yıl için-
de tahsil edilmesi ve satıştan doğan 
karın beş yıl süreyle işletmeden çe-
kilmemesidir.

5. İhracatta Götürü Gider 
Uygulaması
Götürü gider, ihracatçı firmaların 
yurt dışında yaptıkları ancak belge-
lendiremedikleri harcamalarının bir 
kısmının fatura veya benzeri belge-
ler olmaksızın giderleştirilmesine 
olanak verilmesidir. Götürü olarak 
gider yazılabilecek tutar gerçek-
leşen ihracat bedelinin binde beşi 
kadardır. 

6. Sermayenin Nakit Artırılma-
sında Süresiz Faiz Gideri İndirimi
Nakit artırılan sermaye üzerinden 
hesaplanan faizin kurum kazan-
cından indirilmesi uygulaması 
01.07.2015 tarihinden itibaren uy-
gulamaya konulmuştur. Hissedarlar 
tarafından nakit artırılan serma-
yenin TCMB tarafından belirlenen 
faiz oranıyla çarpımı sonucu orta-
ya çıkan faiz tutarının yarısı süresiz 
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olarak, yani her yıl ayrı ayrı kurum 
kazancından indirilebilir. 2018 yı-
lıyla ilgili bir örnek üzerinden he-
saplama yapmak gerekirse; Ocak 
ayında 5 milyon lira nakit sermaye 
artışı yapan ve aynı ayda sermaye 
ödemesi yapılan bir kurumun ya-
rarlanabileceği faiz indirimi tutarı 
(5.000.000,00 TL x %27,04 x %50) 
676.000,00 TL olacaktır. Bu tutarın 
sağladığı kurumlar vergisi avantajı 
ise 148.720,00 TL’dir. Üstelik serma-
yenin amortismanı niteliğinde olan 
bu indirim süresiz şekilde takip 
eden yıllarda da uygulanabilmek-
tedir. 

7. Eğitim ve Sağlık Giderleri 
İndirimi
Vergi mükelleflerinin eğitim ve 
sağlık harcamalarını gelir vergisi 
beyannamesi ile beyan edecekleri 
kazançlarından indirmeleri müm-
kündür. İndirimden yararlanmak 
için eğitim ve sağlık kuruluşların-
dan fatura veya serbest meslek 
makbuzu alınmış olması ve ödeme-
lerinin de yapılmış olması gerekir. 
Uygulamadan şahıslar yararlana-
bilir, kurumlar yararlanamaz. Eş ve 
velayet altındaki çocuklara ait har-
camalar da indirim uygulamasına 
tabidir. İndirim tutarı beyan edile-
cek yıllık kazancın yüzde 10’undan 
fazla olamaz. Kar dağıtımı yapan 
şirketlerin hissedarları da menkul 
sermaye iradından dolayı beyanna-
me vereceklerinden kendi adlarına 
(eş ve çocuklar dahil) alınan fatura 
veya serbest meslek makbuzların-
da yazılı harcamaları indirime tabi 
tutabilirler. Aynı şekilde kira geliri 
elde eden şahısların da eğitim ve 
sağlık harcamalarını beyan edecek-
leri kira gelirinden indirme hakları 
bulunmaktadır.
8. Bağış ve Yardımlar
Kamu kurum ve kuruluşlarına ba-

ğışlanan okul, sağlık tesisi, öğren-
ci yurdu, çocuk yuvası, yetiştirme 
yurdu, huzurevi, ibadethaneler ve 
gençlik merkezleri için yapılan har-
camaların tamamı ile diğer bağış 
ve yardımların yüzde beşi gelir ve 
kurumlar vergisi matrahından in-
dirilebilir. Bu bağışların ayni veya 
nakdi olmasının her hangi bir öne-
mi yoktur. Dernek ve vakıflara yapı-
lan bağış ve yardımlarda da indirim 
imkanı bulunmaktadır. Ancak indi-
rim hakkından yararlanabilmek için 
öncelikle derneklerin kamuya ya-
rarlı dernek statüsünde, vakıfların 
ise vergi muafiyeti tanınan vakıflar 
arasında olması gerekir. Dernek ve 
vakıflara yapılan bağışlarda indirim 
hakkı, kamu kurum ve kuruluşların-
da olduğu gibi, yıllık olarak beyan 
edilecek kazancın yüzde beşi ile sı-
nırlandırılmıştır. Uygulamadan hem 
gelir hem de kurumlar vergisi mü-
kellefleri yararlanabilir.  

9. Taşıt Alımlarında Ödenen KDV 
ve ÖTV’nin İndirimi
Taşıt alımlarında ödenen Özel Tüke-
tim Vergisi taşıtın maliyetine ilave 
edilip amortisman yoluyla giderleş-
tirilebileceği gibi tamamı alındığı 
yılda doğrudan da giderleştirilebi-
lir. Özellikle ÖTV’si yüksek olan ta-
şıtlarda ÖTV’yi doğrudan gider yaz-
mak ilk yıl için önemli ölçüde vergi 
avantajı sağlamaktadır. Binek taşıt 
ve vergi uygulamasında binek sa-
yılan taşıtların (Doblo, Starex, Kan-
go, Vito vb gibi taşıtların) KDV’si-
nin ödenecek KDV’den indirilmesi 
mümkün değildir. İndirilemeyen bu 
KDV taşıtın maliyetine ilave edilebi-
leceği gibi doğrudan gider de kay-
dedilebilir.

10. Limited mi? Anonim 
Şirket mi?
Limited şirketlerle anonim şirket-

ler arasındaki en bariz fark, anonim 
şirket lehine olan hisse senetlerinin 
el değiştirme kolaylığı, iki yıl elde 
tutulduktan sonra hisse senetleri-
nin devredilmesinde elde edilen 
kazancın yüzde 75’inin vergiden is-
tisna olması ve anonim şirketlerde 
sorumluluğun konulan sermayeyle 
sınırlı olmasıdır. Anonim şirket his-
sesinin satışındaki vergi avanta-
jından yararlanabilmek için hisse 
senedinin basılmış olması gerekir. 
Limited şirketlerde ortaklık payları 
hisse senediyle temsil edilmedi-
ğinden, ortaklık paylarının satışın-
da vergisel hiçbir istisna ve avantaj 
bulunmamaktadır. Bu açılardan ba-
kıldığında limited şirkete göre ano-
nim şirketler daha avantajlı durum-
da bulunmaktadır. 
Vergi kanunlarında yer alan indi-
rim ve istisnalar elbette ki yukarıda 
belirtilenlerle sınırlı değildir. Çok 
sayıda indirim ve istisnadan sıklık-
la karşılaşılanlardan bazıları genel 
hatlarıyla hatırlatılmaya çalışılmış-
tır. Ayrıca her bir indirim ve istis-
nanın kendine özgü uygulanma 
koşulları bulunmaktadır. Belirtilen 
hatırlatmalar sadece iş insanına yö-
nelik yapılmış olup, uygulayıcıları 
tarafından ilgili mevzuatın incelen-
mesi gerekmektedir.
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Sıcak havalar ve 
kalp sağlığı 

Doç. Dr. Mehmet Emre Özpelit

Kalp rahatsızlıkları aşırı sıcak 
havalarda da normale göre 
artış göstermektedir. Kalbimiz 

soğuk havada olduğu gibi sıcakta 
da zorlanmaktadır. Bunun başlıca 
nedenlerini şöyle özetleyebiliriz:
Hava sıcaklığının artması ile birlikte 
vücudumuz bu artışı dengeleyebil-
mek için terleme yolunu kullanır. 
Cilt damarlarına giden kan oranı 
normale göre oldukça artar. Bu da 
kalbin iş yükünü arttırarak kalp hı-
zında yani nabızda artışa ancak kan 
basıncında düşüşe neden olur.
Önceden ritim bozukluğu tanısı 
alan hastalarımızın şikâyetlerinde 
yaz aylarında artış görmekteyiz. 
Sıklıkla çarpıntı atakları, düzensiz 
ritim hissi ve anlık tekleme-durak-
lama hissi gibi hayat kalitesini bo-
zan yakınmaları olmaktadır.
Yine sıcak havalarda terleme ve 
nefes yolu ile su kaybı normalden 
fazla olduğu için kan basıncı yani 

tansiyon değerleri de düşebilir. 
Hastalar baş dönmesi, göz karar-
ması, baygınlık hali hatta tam bayıl-
ma yaşayabilirler.
Yaz aylarının aşırı sıcak günlerinde 
kalbin iş yükünde ve kanın pıhtılaş-
ma özelliğinde artış nedeniyle kalp 
spazmı, kalp krizi gibi hayatı tehdit 
eden durumlarda da geçici artışlar 
görülebilir.
Sıcakta kalp sağlığımızı nasıl koru-
yabiliriz?
- Bol su içmek, günde en az 2-2,5 
litre arası su tüketmek yukarıda 
saydığımız olumsuz durumlara kar-
şı en önemli korunma basamağıdır.
-Sıcağa doğrudan maruz kalmak-
tan kaçınmalıyız. Sıcak öğle vak-
tinde güneşe çıkılmamalı, yürüyüş 
için sabah erken ya da akşamüze-
ri daha serin saatler seçilmelidir. 
Özellikle koroner arter hastaları 
için akşam saatleri daha uygundur.

- Ağır gıdalardan uzak durulmalı, 
tatlı, hamur işi, kızartma gibi gıda-
ları tüketmekten kaçınılmalıdır.
- Akşam geç saatte yemek yemek 
kalbin iş yükünü arttıracaktır, en 
geç saat 19.00 – 19.30 arası akşam 
yemeğinin bitirilmesini öneriyoruz.
- Alkol, çay, kahve gibi nabzı hızlan-
dırıp vücudumuzdaki su miktarını 
azaltan içeceklerden uzak durul-
malıdır. 
- Tuz alımını sınırlamak gereklidir 
ancak tamamen sıfırlanmamalıdır. 
Hele ki tuz kaybının arttığı sıcak ha-
valarda bu durum tehlikeli olabilir.
-Kalp hastalığı olanlar mutlaka yaz 
aylarında hekimlerine danışmalı 
ve ilaç düzenlemeleri yapılmalıdır. 
İdrar söktürücü ilaç kullanan kalp 
yetersizliği hastaları ve tansiyon 
hastalarının kullandıkları ilaç doz-
larında azaltma yapılması gereke-
bilir.
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Çok bilen gözünden

FITNESS!
Göktuğ Kılıç
Mistral Carrera Genel Müdür 
Yardımcısı /  Medical Trainer

Başlığımız aslında başlıktaki 
gibi çok bilenden değil de çok 
biliyormuş gibi yapanlar olsa 

daha güzel olurdu ama bu daha 
manidar sanırım. Gerek internette, 
gerek gittiğimiz spor salonlarında, 
sokaklarda, orada burada ne zaman 
spor, diyet ve benzeri konular açılsa 
herkesin kendince fikirleri, bilgileri 
ve önerileri var. Kimisi ciddi şekilde 
makaleler okuyup bu işin ehli olan-
lar, kimisi de sadece kulaktan dolma 
bilgilerle yetinenler. Sizin bunlardan 
hangisine denk geldiğinizi bileme-
sem de burada yazdığım alt baş-
lıkların birçoğunu duyduğunuza, 
uyguladığınıza, belki de tavsiye ver-
diğinize eminim. Gelin bu başlıkları 
çürütelim.

“Spora gidelim yağlarımızı kasa 
çevirelim”
O kadar madde arasından en başa 

bu başlığı koymak istedim. Maale-
sef halkımızın çoğu böyle yanlış bir 
kanıya sahip. Şişman olmanın bu 
sporda iyi bir şey olduğunu, spora 
gidince yağlarının zaten kaslara dö-
nüşeceğini düşünüyor insanlar ama 
bildiğiniz gibi armut elmaya dönüş-
mez. Yağ molekülünün yapı taşı ile 
kas molekülünün yapı taşı arasında 
dağlar kadar fark var. Sonuçta Excel 
dosyasını PDF dosyasına çevirme 
işlemi değil bu. İşin doğrusu, önce 
yağlar yakılır; sonra kaslar inşa edilir. 
Bu arada yeni başlayan arkadaşların 
kasları bir anda yüksek tempoda ça-
lıştığı için yağ kaybedip kas kazan-
ma bir süre aynı zamanda gerçekle-
şir. Bu sizi yanıltmasın, sadece 1-2 ay 
sürer.

“Diyet yaparken karbonhidrat 
almayalım çünkü kötüdür”
Bu görüş son yıllarda spor dünyasını 
sarmaya başladı. Özellikle lahmacun 
en sağlıklı besindir, aslanlar hep et 
yer kaslıdır, bakın ot yiyen ineklere 
hepsi şişman diyen bazı doktor un-
vanlı kişiler bu mantığın yayılmasın-
da büyük rol aldılar. Basit açıklaya-
cağım, karbonhidratlar kompleks ve 
basit olarak ikiye ayrılır. Basitler kö-
tüdür. Örnek olarak çikolata, jelibon, 

küp şeker gibi saf glikoz kaynaklılar 
ve meyve şekeri fruktoz verilebilir 
ama meyve içerdiği vitamin nede-
niyle tüketilmelidir. Fruktoz, glikoz 
kadar kötü değildir. Kompleks ola-
rak da kan şekerini çabuk yükselt-
meyen, vücuda uzun süreli enerji 
veren karbonhidratlar geçerlidir. Ör-
nek olarak: bulgur, tahıllı ekmek, yu-
laf gibi besinler sağlıklı beslenmede 
tüketilmelidir. Ne kadar tüketeceği-
niz diyet amacınıza ve antrenman 
yoğunluğunuza kalmış bir şey.

“Diyette yağları sıfırlayalım çün-
kü onlar da kötüdür”
Bu da eskilere dayanan bir söylen-
tiden başka hiç bir şey değil. Di-
yetisyenlerin yağları yerin dibine 
gömmesi akımının bir eseri. Ancak 
insanlar yağların vücut işlevleri için, 
hormonların düzenlenmesi için ne 
kadar önemli olduğunun farkında 
değiller. Her insan diyet amacına 
göre günlük bir miktar yağ tüketil-
melidir. Tüketebileceğiniz sağlıklı 
yağlar: Çiğ badem, fındık, ceviz, zey-
tinyağı, avokado, balık yağı...

“Kilo vermem lazım bir-iki saat 
kardiyo yapayım”
Spor salonlarında bu düşüncede çok 
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fazla insan gördüm. Kişi antrenmana 
geliyor, 1-2 saat boyunca antren-
man sonuna kadar kardiyo aletleri 
bölümünde kalıyor. Ne kadar yağ 
yakacağınızı temel olarak beslenme 
şekliniz belirler. İki saatte yakabile-
ceğiniz maksimum kalori bir ihtimal 
800’ü bulabilir. Günlük alacağınız 
kalori miktarından 400 kalori eksik 
bırakırsanız her gün, sağlıklı kilo 
verebilirsiniz ama orada 800 kalori 
yakayım diye nabzınız olması gere-
kenden çok yüksek seviyelere ulaşıp 
vücut katabolik evreye giriyor; yani 
yağ yakayım derken bir o kadar da 
kas yakmaya başlıyorsunuz. Vücut 
ise aşırı yıkımda olduğu için kendini 
savunma moduna alıp yağları depo-
lamaya başlıyor. Doğrusu için kardi-
yonuz 25 dakikayı geçmeden HIIT 
tarzında olsun, yemeklerinizin de 
kalorisini sayın. Bu iş matematiktir.

“Spor yapıyoruz proteine
abanalım” 
Bu aslında kısmen doğru. Kilo ver-
mek istiyorsanız veya fitness / body 
building ile meşgulseniz protein tü-
ketiminiz sıradan insanlardan daha 
yüksek olmalı. Çünkü kendisi kasla-
rın yapı taşı ve sindirilirken vücudun 
daha fazla enerji harcamasını sağ-
lıyor. Ancak ben karbonhidrat-yağ 
hepsini keseyim gece gündüz pro-
tein yiyeyim mantığına girmeyin. 
Kilonuzun 1,5-1,8 katı kadar (80 ki-
logram ise yaklaşık 130-150 gram) 
protein size yetecektir. Vücut geliş-
tirmeciler biraz daha arttırabilir. Çok 
fazla tüketirseniz gut hastalığına 
davetiye çıkarabilirsiniz veya karaci-
ğer ve böbreği aşırı zorlayabilirsiniz. 
İnsan vücudu için en faydalı (amino-
asit emilimi bakımından) proteinler, 
yumurta beyazı, hindi/tavuk göğsü, 
balık, kırmızı etler, baklagiller ve 
kuru yemişlerdir.

“Yağ yakıcı kullanalım, kiloları 
rahat rahat veririz”
Baştan diyorum, piyasadaki yağ ya-
kıcıların yüzde 98’i çöptür. Çoğunun 
etkisi placeboya dayalıdır. Onun 
yerine kullanacağınız maydanoz-li-
mon-greyfurt karışımı daha çok işe 
yarayacaktır. O yüzden yağ yakıcı 
alıp beslenmenizi düzene sokmaz-
sanız hiçbiri işe yaramaz hatta kilo 
bile alabilirsiniz. Beslenmenizi kilo 
verme amaçlı düzenlerseniz de za-
ten yağ yakıcısız kilo verirsiniz. Al-
mayın kısacası. Bir de aranızda in-
ternette gördüğü, markasız, acayip 
haplardan almaya niyetli olan varsa 
kesinlikle vazgeçsin, onlar ölüm teh-
likesi bile taşıyabilirler. Alacaksanız 
en azından bilinen kaliteli bir marka-
dan alın.

“Çok zayıfım önüme geleni yiye-
rek kilo alayım” 
Ektomorf vücut tipli (kilo alamayan) 
insanların genel kanısıdır. Daha doğ-
rusu onlara verilen tavsiyeler genel-
de böyledir. Tabii ki de yanlıştır. Sırf 
kilo almak için şekerli, zararlı yağlı, 
hamur işi tarzı şeyler yerseniz tüm 
vücudu çelimsiz ama koskoca simit 
gibi göbeği olan, eski halinize şük-
rettirecek saçma bir şekle sokarsınız. 
Sağlıklı kilo için yukarıda yazdığım 
kompleks karbonhidratlardan, sağ-
lıklı yağlardan ve proteinlerden yük-
lü miktarda tüketip ağırlık çalışın, 
kardiyodan bir süre uzak kalın.

“Çok kiloluyum, az yiyeyim de 
kilo vereyim”
Bir önceki başlığın tam tersi. Toplu-
mumuzda daha sık rastlanır. Kişide 
kaloriyi çok fazla azaltıp kilo verme 
niyeti vardır ama işler öyle yürümez. 
İlk birkaç gün vücuttaki su, bir mik-
tarcık yağ ve kas verilir. Geriye kalan 
günlerde vücut bu kadar az kalori 

aldığı için kendini savunmaya alıp 
yağları depolar, bağışıklık sistemi 
zayıflar ve kişi ilk hastalıkta yatağa 
düşer. Sonra eskisi gibi yemeye baş-
layınca iyileşmek için, ilk halinden 
daha şişman olur. Doğrusu, günlük 
kalorinizi hesaplayıp ondan 400-500 
kalori azını yiyin.

“Kadınlar için: Ağırlık çalışmaya-
yım erkek gibi olmayayım” 
Bu yanlışa da değinmeden bıraka-
madım. Kadınlar arasında böyle bir 
görüşün olması muhakkak ki in-
ternette / televizyonda gördükleri 
olimpik vücut geliştirmeci kadınlar. 
Onların çok kaslı ve düşük yağlı, er-
keği andıran vücutlarını görünce so-
ğuyorlar. Ancak işin doğrusu şöyle, O 
gördüğünüz kadınlar o hale gelmek 
için erkeklik hormonu olan testoste-
ron takviyesi alıp ona göre profesyo-
nel bir şekilde beslenme ve antren-
manlarla çalışıyorlar ama sıradan, 
haftada üç gün ağırlık çalışıp düzenli 
beslenen bir kadın sıkı ve dinç olan, 
iyi görünümlü bir vücuda sahip ola-
caktır. O yüzden ağırlıklardan köşe 
bucak kaçmanıza gerek yok.

“Sporu bırakınca o kaslar hep 
sarkacak”
Bu hem yaygın hem de çok sinir bo-
zucu bir şey. Olayın doğrusu şu, spo-
ru bırakınca vücut der ki, madem 
ben ağırlık kaldırmıyorum, vücudu 
zorlamıyorum, bu kaslara boşu-
na enerji ve kan götürüyorum ben 
enayi miyim kullanmadığım şeye 
kendimi yoruyorum, eriteyim bari. 
Böylece kaslar küçülür ama sarkmaz. 
Ancak çoğunluk sporu bırakıp diyeti 
de bırakınca ve kızartmaları, börek-
leri gömünce yağlanma oluşur ve 
insanlar da kas sarktı zanneder. Zan-
netmeyin. (Protein tozu kullansanız 
da sarkmaz)
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Yabancı uyruklu 
gerçek kişilerin 
Türkiye’de mülk 
edinebilmesi ve 
vatandaşlık hakkı

Kemal Buğday 
Buğday Hukuk Bürosu

Ekonomik dalgalanmaların 
stabilize edilebilmesi adına, 
sektörde by-pass etkisi yarata-

cak çözümlerin arandığı bu süreç-
te yabancı uyruklu kişilerin mülk 
edinebilmesi ve vatandaşlık hakkı 
kazanılması ile ilgili yeni düzenle-
melerin yapıldığı görülmektedir. 
Bu düzenlemelerin/değişikliklerin 
en önemli nedeni şüphesiz gayri-
menkul yatırımına ilginin yüksek 
olmasından kaynaklı olarak Türki-
ye’yi yabancı ülke yatırımcılarının 
edinimlerine açmaktır.
Geçmişten günümüze birçok kez 
evrilen bir konu olarak karşımı-
za çıkan yabancılara mülk satışı, 
ilk olarak 1854 yılında Osmanlı’da 
gündeme gelmiştir. Osmanlı’da 
dış borçlanmanın arttığı dönemde 
devlete borç veren ülkelerin, ya-
bancılara mülk satışının yapılması 
hususunda baskı yaptığı bilinmek-

te ve haliyle 08.06.1868 tarihinde 
buna olanak sağlayacak şartların 
olgunlaştığı görülmektedir. Bunun 
akabinde 1924 yılında 442 sayılı 
köy kanunu 87.madde uyarınca ya-
bancıların köylerde mülk edinmesi 
yasaklanmış; 1934 yılında Tapu Ka-
nunu 35. madde ile 30 hektarı aş-
mamak, mütekabiliyet (karşılıklılık) 
şartı ve bazı sınırlamalar ile yaban-
cılara mülk edinme hakkı tanınmış; 
2008 yılına kadar geçerliliğini koru-
muştur. Ardından 2644 sayılı Tapu 
Kanunu’nun 35. maddesi 18.05.12 
tarihinde yürürlüğe giren 6302 sa-
yılı kanun ile değişmiştir. Buna göre 
yabancı uyruklu gerçek kişilerin 
ülkemizde taşınmaz edinmesinde 
karşılıklılık şartı kaldırılmıştır. Geli-
nen noktada Cumhurbaşkanı’nın 
belirlediği ülkelerin vatandaşları 
ülkemizden belirli şartlar dahilinde 
taşınmaz mal elde edinebilmekte-
dir.
Bu değişiklik ile beraber 6302 sa-
yılı kanun, 183 ülke vatandaşına 
Türkiye’de mütekabiliyet şartı aran-
maksızın mülk edinme hakkı tanı-

mıştır. Ülkemizde bu 183 ülkeden 
hangilerinin vatandaşlarının taşın-
maz ve sınırlı ayni hak edinmesinin 
mümkün olduğu hususunda Tür-
kiye Cumhuriyeti Büyükelçilikleri/
Konsoloslukları ve Tapu Kadastro 
Genel Müdürlüğü’nden bilgi alı-
nabilmektedir. Gizlilik esası gereği 
söz konusu 183 ülkenin hangileri 
olduğu konusunda açık bir liste bu-
lunmamakla beraber bu kapsamda 
Suriye vatandaşları haricinde bir-
çok Avrupa, Arap ve İslam Ülkeleri 
vatandaşlarının Türkiye’de taşın-
maz mülk edinilmesi mümkündür.
 
Yabancı uyruklu gerçek 
kişilerin taşınmaz edini-
minde uygulanan prose-
dürler nelerdir?
Yabancı uyruklu gerçek kişiler, bazı 
kanuni sınırlamalara uyulmak kay-
dıyla ülkemizde konut, işyeri, arsa, 
tarla gibi her türlü taşınmazı edine-
bilmektedir. Yabancı uyruklu ger-
çek kişiler, satın aldıkları arsa veya 
tarla gibi yapısız taşınmazlarda 
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geliştirecekleri projeleri iki yıl için-
de Çevre ve Şehircilik Bakanlığı’nın 
onayına sunmak zorundadır. Bu sü-
rede başvurulmaması halinde veya 
projenin taahhüt edilen süre içinde 
bitirilememesi durumunda söz ko-
nusu taşınmaz tasfiye hükümleri-
ne tabidir. Türkiye’de yürürlükteki 
mevzuata göre taşınmaz mülkiye-
tinin devri Tapu Müdürlüklerinde 
imzalanacak resmi senet ve tescil 
ile mümkündür. Noter huzurunda 
“satış vaadi sözleşmesi” imzalan-
ması da ayrıca mümkün olup noter 
huzurunda imzalanan “satış vaadi 
sözleşmesi” ile mülkiyetin kazanıl-
ması mümkün değildir.

Kanuni sınırlamalar
Yabancı uyruklu bir gerçek kişi en 
fazla 30 hektar taşınmaz satın ala-
bilir ve sınırlı ayni hak edinebilir. Bu 
rakam Cumhurbaşkanı kararıyla en 
fazla iki katına kadar çıkarılabilir. 
Dolayısıyla Türkiye’de yabancı uy-
ruklu gerçek kişi en fazla 60 hektar 
taşınmaz mülk edinebilmektedir. 

Yabancı uyruklu gerçek kişilerin 
askeri yasak bölgeler ve güvenlik 
bölgelerinde taşınmaz edinmesi ve 
kiralaması mümkün değildir. Önce-
den Tapu Müdürlükleri ilgili taşın-
mazın yasak bölgeler ve güvenlik 
bölgelerinde yer alıp almadığı hu-
susunu yetkili komutanlığa soru-
lup verilecek cevaba göre hareket 
edilmekteyken artık 71 ildeki askeri 
yasak ve güvenlik ölçümünün bit-
mesiyle bu prosedür kaldırılmıştır. 
Ancak taşınmazın bulunduğu ilin 
askeri yasak ve güvenlik bölgeleri 
ölçümünün bitmediği on ilden bi-
rinde olması durumunda söz ko-
nusu prosedürün işletilmesi gerek-
mektedir. Yabancı uyruklu gerçek 
kişiler, özel mülkiyete konu ilçe yüz 
ölçümünün yüzde 10’una kadar ta-
şınmaz ve sınırlı ayni hak elde ede-
bilir.
Başvuru ve izlenen yön-
tem: Alıcının “Ülkemizde Taşın-
maz ve Sınırlı Ayni Hak Edinebilen 
Ülke Vatandaşları”ndan olması ve 
“Edinim Şartları''nı taşıması ge-

rekmektedir. Dolayısıyla yukarıda 
belirtilen kanuni sınırlamalara gir-
memesi ve Cumhurbaşkanı’nın 
belirlediği ülke vatandaşlarından 
biri olması gerekmektedir. Bunun 
tespiti için ilgili Tapu Müdürlüğü, 
askeri makamlara yazı gönder-
mekte ve satın alınmak istenen ta-
şınmaz malın yabancılara satışına 
engel olup olmadığını sormaktadır. 
Olumlu yanıt alınması durumunda 
taşınmazın bağlı bulunduğu Tapu 
Müdürlüğü’nde işlemler gerçekleş-
tirilmektedir.  Taşınmaz maliki veya 
yetkili temsilcisinin, Tapu Müdürlü-
ğü’ne ön başvuru yapması gerekir. 
Mülkiyeti devredecek tarafın Türk 
vatandaşı olması durumunda ise 
e-devlet veya Tapu ve Kadastro 
Müdürlüğü’nün randevu sistemin-
den randevu alınabilir. 

Gerekli Belgeler
• Taşınmazın Tapu Senedi Belgesi 
veya köy/mahalle, ada, parsel, bina, 
bağımsız bölüm bilgisi (Tapu Sene-
di işlemi ilgili Tapu Müdürlüğü’nde 



50

HUKUK

yapılmaktadır)
• Kimlik belgesi veya pasaport (Ge-
rektiğinde tercümesi ile birlikte)
• İlgili belediyeden, taşınmazın 
''Emlak Beyan Değeri Belgesi''nin 
alınması 
• Binalar için zorunlu deprem sigor-
tası poliçesi
• Satıcının bir adet, alıcının iki adet 
fotoğrafı (son altı ay içinde, 6x4 
ebadında)
• Türkçe bilmeyen taraf varsa ye-
minli tercüman ile iki tanık
• Yurt dışında düzenlenen vekalet-
name ile işlem yapılması halinde, 
tercümesiyle beraber vekaletna-
menin aslı veya onaylı örneği

Yabancı gerçek kişiler 
Türkiye’de taşınmaz edi-
niminde ne kadar harç ve 
masraf ödeyecekler?
• Satın alınacak taşınmazın bağ-
lı bulunduğu belediyeden alınan 
''Emlak Rayiç Değeri''nden az olma-
mak üzere satış bedeli üzerinden, 
hem alıcı hem satıcı tarafından 
tapu harcı ödenir. (492 sayılı Harç-
lar Kanununa göre belirlenen tapu 
harcı oranı yüzde ikidir.) 
• Yöresel olarak belirlenen döner 

şınmazın piyasa değerini gösterir 
“taşınmaz değerleme raporu” alın-
ması gerekmektedir. Piyasa değeri-
ni gösterir bu raporda hesaplanan 
meblağ esas alınarak taşınmazların 
Amerikan Doları cinsinden değeri, 
işlemin yapıldığı tarihteki Türkiye 
Cumhuriyet Merkez Bankası’nın 
efektif satış kuru üzerinden hesap-
lama yapılır. Hazırlanan bu rapor 
Çevre ve Şehircilik Bakanlığı’na 
gönderilir. Anılan maddeye göre 
(TVKİY 20. Madde) en az 500.000 
Amerikan Doları veya karşılığı dö-
viz ya da karşılığı Türk Lirası tuta-
rında sabit sermaye yatırımı ger-
çekleştirdiği Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığınca tespit edilen veya en 
az 250.000 Amerikan Doları veya 
karşılığı döviz ya da karşılığı Türk 
Lirası tutarında taşınmazı, tapu ka-
yıtlarına üç yıl satılmaması şerhi ko-
yulmak şartıyla satın aldığı veya kat 
mülkiyeti ya da kat irtifakı kurul-
muş, en az 250.000 Amerikan Dola-
rı veya karşılığı döviz ya da karşılığı 
Türk Lirası tutarı peşin olarak yatı-
rılan taşınmazın satışının vaat edil-
diğine dair noterden düzenlenen 
sözleşmenin üç yıl süreyle devri ve 
terkini yapılmayacağı taahhüdüy-
le tapu siciline şerh edildiği Çevre 
ve Şehircilik Bakanlığınca tespit 
edilen gerçek kişiler, anılan kanun 
maddesinin devamındaki koşulla-
rın sağlanması halinde vatandaşlı-
ğa hak kazanabilmektedir. 
Nihayetinde Çevre ve Şehircilik Ba-
kanlığı başvuruyu Nüfus ve Vatan-
daşlık İşleri Genel Müdürlüğü’ne 
gönderdikten sonra taşınmaz mülk 
edinmek için talepte bulunan ve 
işlemleri tamamlanan yabancı uy-
ruklu gerçek kişi veya kişiler nü-
fus cüzdanı/pasaport almaları için 
Nüfus ve Vatandaşlık İşleri Genel 
Müdürlüğü’ne davet edilerek süreç 
tamamlanmaktadır.

sermaye ücreti ödenir. (2019 yılı 
için en fazla 128 x 2.5 TL)
• 2644 sayılı Tapu Kanunu’nun 35. 
maddesine göre yapılan mülkiye-
ti devir borcu doğuran işlemlerde 
hizmet bedeli, işlem sırasında ve iş-
lem için belirlenen döner sermaye 
bedeline ilave maktu olarak tapu 
müdürlüğünce tahsil edilir. (2019 
yılı için 598,25 TL)
Vatandaşlık Hakkı Kazanılması: 
Yabancı uyruklu gerçek kişiler Tür-
kiye’de taşınmaz mülk edinerek 
vatandaşlık hakkına da sahip ola-
bilmektedir. Buna ilişkin 12.01.2017 
tarihinde “Türk Vatandaşlığı Ka-
nununun Uygulanmasına İlişkin 
Yönetmeliği” 20. maddede yapılan 
düzenlemeden yararlanmak ama-
cıyla taşınmazın satış yoluyla edi-
nimine yönelik başvurularda anılan 
maddede belirtilen tutarın tespiti 
için SPK tarafından kabul edilen, 
geçerli bir lisansa sahip değerleme 
uzmanlarınca, değerleme standart-
larına uygun olarak hazırlanmış, ta-

 2644 sayılı Tapu 
Kanunu’nun 
35. maddesi 
18.05.12 tarihinde 
yürürlüğe giren 
6302 sayılı kanun 
ile değişmiştir. 
Buna göre yabancı 
uyruklu gerçek 
kişilerin ülkemizde 
taşınmaz 
edinmesinde 
karşılıklılık şartı 
kaldırılmıştır.
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Yazar- Eğitmen- Yaşam Koçu

Hadi beni ikna et!

Günümüzden yaklaşık olarak 2 
bin 400 sene önce küçük bir 
Makedon kenti olan Stageira’da 

bir çocuk dünyaya gelir. Sonrasında 
felsefe, siyaset, mantık ve astronomi 
gibi pek çok konuda dünyanın önde 
gelen düşünürleri arasına girecek 
olan bu çocuk pek çoğumuzun ismini 
duyduğu Aristoteles namı-ı diğer Aris-
to’dan başkası değil elbette.
Pek çoğumuzun profesyonel ve sosyal 
hayatında girdiği o çabaya Aristo’da 
kafa yorar. “İnsanları nasıl etkileyebilir 
ve onları nasıl kendi düşünce ve eylem 
düzlemine getirebilirim?” Yani kısacası 
“Nasıl başarılı bir iknacı olabilirim?” 
Bir ürün veya hizmet satışında, siya-
sette, yönetimde ve hatta kendi evi-
mizde ikna kabiliyetimizi kullanmaya 
çalışırız. Bazen başarılıyızdır bazen de 
belki ikna edilen kendimizizdir.
Ünlü düşünür Aristo özellikle retorik 
(hitabet ve etkili konuşma) sanatında 
siyasetçileri araştırmış ve hala kullan-
dığımız üç temel bileşene ulaşmış; Et-
hos, Pathos ve Logos… Aristo’ya göre 
iknacının başarılı bir sonuç alması ve 
hedefine ulaşması için bu üç bileşene 
de ihtiyacı var.

Etik değerler olarak da tanımlayabile-
ceğimiz Ethos, ikna eden kişinin kre-
dibilitesi vurgusu üzerine bir terimdir. 
Yani iknacının alnı açık yüzü ak olacak. 
Geçmişinde onun imajını zedeleyecek 
bir olumsuzluk olmayacak. Referans-
ları sağlam, şan ve şöhreti insanların 
zihninde güzel izler bırakacak. Yani 
biraz reklam kokan tabirle, yaptıkları 
yapacaklarının teminatı olacak. 
Aristo’nun diğer bileşeni ise Logos, 
yani işin mantık ve sayısal kısmı. Bir 
kişinin ikna olması için somut verilerin 
ve bazı gerçeklerin sunulması ikna için 
yaşamsal bir süreç. Reklamlarda özel-
likle bu bileşenin izlerini rahatlıkla gö-
rebiliriz. Bazı temizlik ve sağlık ürünleri 
bizlere test sonuçlarını veya medikal 
anlamda aldıkları referansları sunarlar. 
Neden-sonuç ilişkisinin net olarak or-
taya konması gereken Logos kişilerin 
mantıksal açıdan neden ikna olmaları 
gerektiği sorusunun yanıtını vermenin 
önemini vurgular. 
Gelelim Pathos’a, yani iknanın duy-
gusal boyutuna. Sona bırakmamızın 
nedeni önemsiz olması değil, aksine 
Aristo’ya göre en önemli bileşen ol-
masından kaynaklı. Ünlü düşünür bin-
lerce yıl önce duygulara dokunmanın 
önemini keşfetmiş ve Pathos’u ilk sıra-
ya yerleştirmiş. Gerçekten de yapılan 
araştırmalar, bir olay karşısında beynin 
duygusal bölümünün mantıksal bölü-
müne göre 60 bin kat daha hızlı dev-
reye girdiğini gösteriyor. Yani kişilerle 
yakınlık kurmadan, kalplerine dokun-
madan ikna edebilmek ve bu hedefle 
güven verebilmek çok kolay değil. Sı-
cak bir tebessüm, içten bir davranış, 
açık sözlü bir iletişim kurmadan ikna 
edebilmek kolay bir süreç değil. 

Peki ikna gücümüzü geliştirmek 
için neler yapalım?
• İkna edeceğimiz konuya hakim ola-
lım ve ön bir hazırlık sürecimiz olsun.

• İkna edeceğimiz kişiyi çok iyi analiz 
edelim ve biliyorsak hassasiyetlerini 
göz ardı etmeyelim.
• İkna sürecinde zaman planlamasına 
dikkat edelim ve zamanı verimli kulla-
nalım.
• Kılık kıyafet oldukça önemli! Unut-
mayalım ki özellikle bizleri ilk defa 
görenler öncelikle dış görünüşümüzü 
dikkate almaktadırlar.
• İlk anlar oldukça önemli çünkü yapı-
lan araştırmalara göre kişilerin bizimle 
ilgili temel yargıya sahip olma süresi 
ortalama 3 ila 10 saniye arasında!
• Göz kontağı kurmayı unutmayalım ve 
iletişim kuracağımız kişi veya kişiler-
den gözlerimizi sürekli kaçırmayalım.
• Kendinden emin bir vücut duruşu 
(postür) önemli… Bedeninizin nasıl 
durduğu da özgüvenle yakından iliş-
kilidir.
• Sağlam ve özgüvenli bir tokalaşma 
ilk fiziksel temastır ve olumlu mesaj 
verir.
• Karşımızdaki kişiye karşı hitabımıza 
dikkat edelim. Hitabımız da kişilerin 
karar verme sürecini etkileyecektir. 
• Ses tonumuz ve konuşma hızımız 
rahat iletişim kurmamız ve anlaşılır ol-
mamız için oldukça önemli.
• Son olarak da dinlemek, dinlemek, 
dinlemek… Konuşmaktan daha çok 
dinlemek gerek!
İkna etmek adına aktaracak pek çok 
şey bulunuyor elbette. Kişiler arası 
mesafe, karşımızdaki kişinin kişilik 
özellikleri, hipnotik dil kalıpları gibi… 
Fakat yazımızın sonunda olması gere-
ken en temel şartı belirtelim, bir insanı 
ikna etmenin ilk şartı önce kendinizin 
ikna olması. Yani siz eğer ikna edece-
ğiniz konuya kendiniz inanmıyor ve 
sahip çıkmıyorsanız işiniz oldukça güç. 
Yüksek inançla ve kazan-kazan ilişki-
siyle kişilere yaklaşın. Ve unutmayın, 
içinizde insan sevgisi de varsa inanın 
herkesi ikna edersiniz...

GÖRÜŞ
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Mini konsol piyasasının öncülerinden Konami, piyasa-
nın en yeni konsolu TurboGrafx-16 Mini’yi tanıttı. 1987 
yılında Japonya’da PC Motoru olarak piyasaya sürülen 
efsanevi TurboGrafx-16 konsolu, bir geri dönüş yapı-
yor. Japon oyun devi Los Angeles'taki E3 oyun fuarında 

Samsung Galaxy Fold’dan sonra dünyanın 
tanıtılan ikinci katlanabilir telefonu Hu-
awei Mate X, özellikleriyle göz dolduruyor. 
Huawei Mate X, 5G, katlanabilir Full View 
teknolojisi ile 6,6 inçten 8 inçe büyüyen 
ekran, AI (yapay zeka) ve tamamen yeni bir 
arayüzü ile kullanıcılarını bekleyecek. Tek 
elle açılma imkanına sahip Mate X, kullanı-
cılarıyla Blue wave rengiyle buluşacak. Güç 
düğmesi üzerinde bulunan parmak okuma 
sistemi sayesinde kolayca aktif hale gelebi-
liyor. Huawei Mate X, katlandığında 11 mm, 
açıldığında ise 5,4 mm kalınlığında oluyor. 
SuperCharge'ı destekleyen 4.500mAh pil 
ile çalışıyor. Huawei Mate X 55 watt gücün-
de, Matebook dizüstü bilgisayarları da şarj 
edebilen şarj adaptörü ile şarj oluyor.

Konami, TurboGrafx-16 
Mini konsol modelini duyurdu

Huawei’den katlanabilir telefon: Mate X

konsolun, oyuncuların avuçlarına sığacak kadar kü-
çük, ancak tam boyutlu bir kontrol cihazıyla birlik-
te geldiğini belirtti. Konsol, New Adventure Island, 
Dungeon Explorer, Alien Crash, R-type, Ninja Sprit, 
Ys Book 1-2 dahil olmak üzere bir avuç retro tarzı 
oyunla önceden yüklenecek. Bu ürün bir kaset ya 
da CD ile çalışmıyor. Bunun yerine tıpkı günümüz-
de kullanılan SIM kartları içinden kırıp çıkardığımız, 
o daha büyük boyutlu kartlara benzer bir sistemle 
çalışıyor. Elbette bu kartlar biraz daha kalın oluyor 
ve kartın uç kısımlarında kartın içinde bulunan oyu-
nu konsola aktaran konnektörler bulunuyor. Her 
kart tek bir oyun içeriyor. TurboGrafx-16 mini Kuzey 
Amerika'da piyasaya sürülürken, PC Engine Core 
Grafx ve PC Engine mini adlı varyantlar sırasıyla Av-
rupa ve Japonya'da piyasaya sürülecek. 
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BMW tamircilerine akıllı gözlük
Teknolojinin son zamanlardaki atılımları 
kuşkusuz hayatımızda pek çok süreci kısal-
tacak. Bunlardan biri de saatler hatta gün-
ler süren araç tamir ve bakım işleri çok kısa 
sürede halledilebilecek. Almanya merkezli 
otomobil üretici BMW, tamircilerinin kul-
lanacağı Realware HMT-1 isimli akıllı göz-
lüklerini alet çantalarına eklediklerini açık-
ladı. Artık araçlar daha kısa sürede tamir 
edilecek ve araç servislerinin daha etkin 
çalışması sağlanacak. Bu gözlük sayesinde 
tamirciler servis kılavuz kitaplarına ihti-
yaç duymadan, parça değişimleri ve araç 
tamirleri gerçekleştirebilecek. Aynı za-
manda bu gözlük mühendisler ile anında 
iletişim kurabilme imkanı sağlıyor. İletişim 
kurulan mühendisler, gözlük sayesinde ta-
mircinin gördüklerine görebiliyor ve tamir 
sürecine uzaktan etki edebiliyor.

LUMİX S1H ile 6k video çekilebilecek
Lumix’in markası videoda yüksek çözü-
nürlük isteyenler için güzel bir fırsat su-
nuyor. Kamera tam çerçeve dijital SLR 
sensörü, Full Frame ile birlikte 6k çekim 
yapabiliyor. Tanıtılan ürün 3:2’lik bir çerçe-
ve oranına sahip olsa da, kullanıcılara 5,9K 
çözünürlüğü 16:9’luk çerçeve oranı imka-
nı sağlıyor. Video teknolojisinde son dö-
nemdeki artış Lumix S1H ile gözler önüne 
seriliyor. Bünyesinde 10-bit 4:2:2 kayıt ye-
teneği bulunan S1H, tam 14 durak dina-
mik aralık sunuyor. Elbette çekim sonrası 
geniş düzenleme imkanları getiren V-Log 
ve V-Gamut destekleri bulunan model, pili 
bitene ya da hafıza kartı dolana kadar ara-
lıksız çekim gerçekleştirebiliyor. Burada 
oluşan ısıya karşı özel bir altyapı kullanılı-
yor. Tam kare aynası fotoğraf makinelerine 
sektöründe bir ilke imza atarak saniyede 
60 kare 10-bit 4k video çekim yapabiliyor.
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Zakir, İstanbul’daki bir cezae-
vinde çalışır. Annesiyle birlikte 
oturduğu evinde tekdüze bir 
hayat sürdürür, günleri işi ve evi 
arasında geçer. Cezaevindeki 
işi ise mahkumlara ait mektup-
ları okuyup varsa sakıncalı yer-
leri karalayarak sansürlemek ve 
mektuplara “görülmüştür” ka-
şesi vurmaktır. Hayata karşı pek 
de bir tutkusu olmayan Zakir, 
bir gün mektuplardan birinden 
çıkan dikkat çekici bir güzelli-
ğe sahip Selma'nın fotoğrafıy-
la karşılaşınca allak bullak olur. 
Selma cezaevinde yatmakta 
olan belalı mahkumlardan Re-
cep'in karısıdır. Zakir bu fotoğ-
rafı çalmaya karar verir ama bu 
iş basit bir hırsızlıkla kalmaz. 
Çünkü Selma'yı günden güne 
takıntı haline getirmeye başlar. 
20 Eylül’de sinemalarda…

Görülmüştür

Film, yavru aslan Simba’nın ma-
ceralarını konu ediyor. Ormanın 
kralı olan babası Mufasa'ya hay-
ran bir yavru aslan olarak mut-
lu bir hayat süren Simba, sinsi 
amcası Scar'ın planlarından ha-
bersizdir. Kral olmak için fırsat 
kollayan Scar, Mufasa'yı öldür-
dükten sonra Simba için tehlike 
baş gösterir. Amcasının ihaneti 
ve babasının kaybı ile yıkılan 
Simba sürgüne gider. Zamanı 
geldiğinde hakkı olanı almak 
için geri dönecek ve amcasına 
yaptıklarının bedelini ödetecek-
tir... 19 Temmuz’da vizyonda…

Aslan Kral

“21 Bridges”, gözden düşmüş 
bir NYPD dedektifine odak-
lanıyor. Polis katili bir adam 
için şehir çapında bir insan avı 
başlatılınca dedektif kendini 
affettirmek için bir şans elde 
ediyor. Dedektif bir süre son-
ra polis meslektaşlarını bir suç 
imparatorluğu ile ilişkilendiren 
bir komployu açığa çıkarmaya 
başlıyor. Saatler ilerledikçe kimi 
takip ettiği ve onu kimin takip 
ettiği belirsizleşmeye başlıyor. 
Arama yoğunlaştığında katilin 
Manhattan’dan kaçmasını en-
gellemek için en uç önlemler 
alınıyor. Yetkililer adaya giriş çı-
kışları engellemek için 17 köp-
rüyü de kapatıyor. İkonik Man-
hattan adasının tarihte ilk kez 
dış dünya ile bağlantısı kesili-
yor. 27 Eylül’de sinemalarda…

21 Bridges
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Hippi yükselişinin yaşandı-
ğı 1969 yılında geçen Once 
Upon a Time in Hollywood'da, 
Western filmlerinin yıldızı Rick 
Dalton ve dublörü Cliff Booth 
artık tanımadıkları bir şehirde iş 
yapmaya çalışır. Dalton'un ünlü 
komşusu Sharon Tate, Charles 
Manson ve yandaşlarının işle-
yeceği korkunç bir suçun kur-
banı olurken komşuları olan 
Dalton ve Booth'un yolları hiç 
beklemedikleri bir şekilde bu 
hikayeyle kesişecektir. Ünlü yö-
netmen Roman Polanski'nin eşi 
olan Sharon Tate, öldürüldüğü 
tarihte 8.5 aylık hamileydi. 23 
Ağustos’ta vizyonda…

Once Upon 
a Time in 
Hollywood

Film 13 yaşındaki Theodore De-
cker’ın hayatına odaklanıyor. 
Genç Theodere’un annesi, Met-
ropolitan Müzesi’ne düzenle-
nen bir saldırı sonucu hayatını 
kaybeder. Thedore, Yukarı Batı 
Yakası’ndan, varlıklı bir ailenin 
himayesine girer. Ancak haya-
tı tam bir karmaşaya dönüşen 
Theodore, Goldfinch isimli paha 
biçilemez bir sanat eserini çal-
mıştır. 13 Eylül’de vizyonda…

Saka 
Kuşu

Dora, doğayla iç içe büyümüş 
bir kızdır. Hayatının büyük 
bölümünü ailesiyle birlikte 
ormanları keşfederek ve do-
ğayla iç içe geçirir. Ancak şim-
di Dora'nın önünde onu balta 
girmemiş ormanlardan çok 
daha fazla korkutan bir ma-
cera vardır ve bu maceradan 
kaçma şansı yoktur. Artık lise-
ye gitmek zorundadır. Her za-
man bir kaşifin ruhunu taşıyan 
genç Dora hızla kendine arka-
daşlar bulur. En yakın arkadaşı 
olan maymun Boots, Diego ve 
bir grup ayaktakımı kısa süre-
de Dora'nın en yakın arkadaşı 
olur. Yeni arkadaş grubu, genç 
Dora'nın ailesini kurtarmak ve 
kayıp İnka uygarlığının arka-
sındaki tahmin edilemez gize-
mi çözmek için rengarenk bir 
maceraya atılırlar. 9 Ağustos’ta 
vizyonda…

Dora ve 
Kayıp Altın 
Şehri
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Polat Özlüoğlu’nun daha çok kadın dilinin hâ-
kim olduğu, en temel meseleleri odağına alan 
öykülerden oluşan Peri Kızı Af Buyrun’da, an-
ne-evlat; kadın-erkek; buyuran-boyun eğdiri-
lenlerin ilişkilerini ele alıyor. Cinsiyetçilik, zor-
balık, tahakküm, eşitsizlik, kader ve ölümlülük 
gibi temalar ışığında anlatılan bu çağımızın 
masalları ne göz boyuyor ne de rahatlatıyor. 
Aksine, kimi gözlerini koyu karanlığa dikiyor, 
kimi isyanı dillendiriyor, kiminde de tutkular 
çağıl çağıl akıyor. “… Biraz sonra uyanacak ma-
halle ve herkes beni görecek. Gün aydınlanınca 
gözlerini benden alamayacaklar. Beni seyrede-
cekler. Kırk satırlık merakları dinecek inşallah. 
Ben de onları izleyeceğim keyifle. Gözlerin-
deki şaşkınlığı, tiksinmeyi, iğreti merhameti, 
acımayla harmanlanmış nefreti, ayıplayan ba-
kışları görecek ve hepsine aymazlıkla bakıp 
utanmadan yüzlerine gülecek, arsızca etimi, 
merak ettikleri her yerimi, bütün fazlalıklarımı, 
deliklerimi, deliliklerimi bir bir göstereceğim 
bütün mahalleye.”

12 Haziran 1929’da, Frankfurt’ta 
dünyaya gelen Anne Frank, Hit-
leryen faşizmin eliyle ölüme 
sürüklenene dek mutlu bir ço-
cuktu. 1 Ağustos 1944 tarihinde 
yarım bırakılmış bir hikâye gibi, 
aniden son bulan günlüğünün 
en iç acıtan yanı da budur belki. 
Ertesi gün tekrar yazılacakmış 

gibi vedalaşılan ancak devamı 
asla getirilemeyen, ölümden bir 
soluk uzakta yaşasa da umudu 
ve coşkusunu hiç kaybetme-
miş bir kızın ansızın yiten sesi… 
Anne Frank’ın Hatıra Defteri, Se-
lim İleri’nin önsözü ve yayımlan-
mamış fotoğraflarla zenginleşen 
özel baskısıyla, okurla buluşuyor!

Peri Kızı Af Buyrun
Polat Özlüoğlu

Anne Frank’ın 
Hatıra Defteri
Anne Frank
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İnsan ömrü göz açıp ka-
payıncaya kadar bitiyor. 
30’lu yaşlara kadar öğre-
niyoruz, 50’lerimize kadar 
öğrendiklerimizi kullanıp, 
“hedef” dediğimiz yerlere 
ulaşabilmek için çabalıyo-
ruz ve 50’lerden sonrası 
da “vitesi nasıl küçültürüz, 
nasıl sağlıklı kalırız, yaşa-
mı nasıl uzatabiliriz” kur-
gusu-çabasıyla geçiyor. 
Karakterimiz, bu kurguda 
başrolü oynuyor ama iş ha-
yatında her şeyi tek başına 
biz yönetemeyiz. Çünkü 
bireyler kadar kurumların 

da karakteri vardır. Patron-
ların ve üst yönetimdeki 
kişilerin karakterleri o şir-
ketin kültürüdür ve kari-
yerimizle birlikte yolculuk 
yapar. Bu kitap kurum ka-
rakterlerinin kariyerimizin 
nerelerine dokunduğu ile 
ilgili örnek olaylarla dolu. 
Madem yaşamın bütünü, 
adına “iş” dediğimiz diplo-
ma vermeyen bir üniversi-
te, o halde yaşadıklarımız-
dan karakterimize uygun 
ve tabii mümkünse “mutlu 
sonla” bitecek dersler çıka-
rabiliriz.

Patronlar, CEO’lar ve Üst Düzey 
Yöneticiler için Kurumsal Dersler
Salim Kadıbeşegil

Nohut Oda

Gidenler, gidenlerin geride bıraktığı eş-
yalar, kalanlar, kediler… İçilen son çaylar, 
başka bir hayatın gölgesinde yaşamak-
tan kurtulamayanlar, sonu getirilemeyen 
sevgiler… Depremler, çatırdayan aileler, 
terk edilen evler… Babalar, “görüşürüz” 
vaatlerine mahkûm edilmiş tükenmiş-
likler… Anneler, kardeşler ve çiçekler… 
Yalnızlıklar… Ama en çok her şeye inat 
küçücük anlara kök salan görkemsiz 
mutluluklar… Melisa Kesmez evlerin 
içinde, odaların arasında usul usul dola-
şırken, bir ayna tutuyor hayata. Hayatın 
kuytularını, o kuytularda yan yana yeşe-
ren neşe ve kederi gösteren bir ayna.

Melisa Kesmez
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Başarılı söz yazarı, besteci, aranjör ve yo-
rumcu Ersay Üner, yepyeni albümü "Nok-
ta"yı müzikseverlere armağan etmenin 
heyecanını yaşıyor. Ersay Üner, albümde 
"Nokta", "Güm", "Selam", "Yıldızlar" ve "Sana 
Mı Yanayım?" isimli beş yeni şarkı ve geç-
tiğimiz yıllara damga vuran "Tatlım Tatlım" 
ve "İki Aşık" şarkısı ile birlikte toplamda 
yedi şarkıyı dinleyici ile buluşturdu. Albü-
mün prodüktörlüğünü Büşra Pekin ile bir-
likte üstlenen sanatçı, "Yıldızlar" şarkısının 
düzenlemesini yapan Ozan Bayraşa dışında 
tüm şarkıların söz, müzik ve düzenlemele-
rine imzasını attı. Ersay Üner'in yepyeni al-
bümü "Nokta", SM Production & DMC etike-
tiyle tüm dijital platformlarda yerini alıyor.

Merve Özbey / Devran

Ersay Üner / Nokta

Güçlü sesi ve başarılı yorumuyla hemen 
her şarkısını listelerin zirvesine taşıyan 
Merve Özbey, dört yıl önce çıkardığı "Yaş 
Hikayesi"nin ardından ikinci albüm ça-
lışması "Devran"la sevenleriyle yeniden 
buluştu. Başarılı yorumcu sekiz şarkıdan 
oluşan albümü için birbirinden ünlü 
isimlerle çalıştı. Erdem Kınay, Ersay Üner, 
Fikri Karayel, Celil Yavuz, Can Tosun, Gül-
han Aydın, Onurcan Özcan, Barış Bilgili, 
Okan Atakay ve Elcil Gürel Göçtü gibi 
ünlü isimlerin yer aldığı albümde sürpriz 
bir besteci daha var. Albümün sekizinci 
şarkısı olan “Eyvallah”ın sözü ve müziği-
ne Merve Özbey kendi imza attı. 
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Besteci, aranjör, piyanist 
Ceyda Pirali yeni albümü 
"Karma"yı Kalan Müzik eti-
ketiyle yayınladı. Bu albüm, 
insan ömrünün olabilecek 
en olgun ve üretken bir dö-
neminde, söylenmesi ge-
rekenlerin, artık söylendiği 
bir sözdür belki de... Yaşa-
nanların, artık sözcüklerin 
yetemediği yerde imdadı-
mıza koşan müziği, büyük 
bir ustalıkla kullanabilmek, 
sadece müzisyenliği değil, 
sanatçılığı gerektirir. Karma, 
bu anlamda bir sanat ese-
ridir. Felsefi anlamının yanı 
sıra, birçok deneyimin de 
bir karmasıdır... Öyle ki, bazı 
parçalar, gerek özel hayatta 
yaşanılmış özel duygulara 

Ceyda Pirali / Karma

Goncagül Sunar / En Uzak Yakın

gerekse de hepimizde trav-
maya yol açmış olaylarla 
yaşanan toplu kayıplara, 
nazikçe bırakılan bir çelenk 
adeta...

Uzun yıllar boyunca 
oyuncu olarak hafıza-
larda yer eden Gonca-
gül Sunar, ilk albümü 
"En Uzak Yakın"ı Garaj 
Müzik etiketiyle dijital 
müzik platformlarında 
yayınladı. "Bu albüm 
tüm hayat ve müzik bi-
rikimimi yansıtan bir ilk 
ürün. Derdim iyi müzik 
yapmak, şarkı yazmak 
ve şarkı tasarlamak. 
Uzun emek ve yara-
tım sonucu kendime 

ait olan şarkıları söyle-
mekti..." açıklamasını 
yapan oyuncu, müzis-
yen Goncagül Sunar, 
kendi yazdığı ve beste-
lediği sekiz şarkı ile "En 
Uzak Yakın"ı oluşturdu. 
Batılı, evrensel sade 
gitar soundları ve mo-
dern seslerden oluşan 
"En Uzak Yakın" Gon-
cagül Sunar için, hem 
yeni çıkılmış hem de 
yüklü bir geçmiş taşı-
yan bir yol.
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